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ACTA PLE NÚM. 7/03 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 30 
D’ABRIL DE  2003 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 30 D’ABRIL DE 2003 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores i quinze 
minuts del dia trenta d’abril de dos mil tres, es reuneixen a la sala de sessions 
d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes 
legalment establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a 
continuació es relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la 
Presidència del senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
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Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENT: 
 
Excusa:  
 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 1.- Aprovació de les actes núm. 4/03 i 5/03, corresponents a 
les sessions ordinària i extraordinària dels dies 27 de març i 7 d’abril  
d'enguany, respectivament. 
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 L’esborrany de les actes ha estat lliurat a tots els regidors i 
regidores junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 2.-  Ratificar la Resolució de la Presidència núm. 81/03 de data 
28 de febrer, de l’Institut Municipal d’Educació,  mitjançant la qual 
s’extingeix el contracte de la senyora Josefa Tienda Rios, com a auxiliar 
de cuina de l’Escola Municipal la Trepa.  
 
 “Vist l’informe emès pels Serveis d’Infància de l’Institut Municipal 
d’Educació, del que es desprèn la manca de necessitat de seguir disposant 
d’una auxiliar de cuina per l’Escola Municipal la Trepa i que el manteniment 
del lloc de treball comporta únicament un cost afegit del servei sense haver 
cap tipus de contraprestació; així com l’informe emès a l’efecte pel 
Departament de Recursos Humans, 
 
 Atès que el servei de cuina de l’esmentada escola municipal 
únicament precisa disposar de dos cuineres, i el reforç plantejat inicialment a 
principi de curs no assoleix els objectius pel qual es va crear, 
 
 Atès que l’esmentat lloc de treball està ocupat per l’empleada 
senyora Josefa Tienda Ríos, la qual ha estat informada de la necessitat 
d’adoptar la mesura extintiva de la relació per raons de caràcter organitzatiu, 
 
 Atès que la persona interessada ha sigut informada del contingut de 
l’informe i ha expressat que està totalment d’acord en què actualment les 
necessitats del servei no requereixen a una auxiliar de cuina. 
 
 Atès que l’article 52 c de l’Estat dels Treballadors preveu la extinció 
de la relació laboral per raons de caràcter organitzatiu, 
 
 Atès que l’article 53 del mateix cos legal preveu els requisits per la 
seva realització, 
 
 Atès que la proposta de extinció de la relació laboral que es planteja 
està totalment acreditada, 
 
 El President de l’Institut Municipal d’Educació, fent ús de les 
atribucions que li confereix l’article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Extingir amb efectes 28 de febrer de 2003, la relació 
contractat subscrita amb l’empleada senyora Josefa Tienda Rios, per la causa 
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objectiva de caràcter organitzatiu al no precisar-se les seves funcions per les 
raons exposades en la part expositiva de la present resolució; posant a 
disposició de l’empleada la quantia de 856 euros en concepte de indemnització 
prevista en l’article 53 1 b) de l’Estatut dels treballadors  i una altra de 475,43 
euros en concepte de substitució del termini de preavis d’acord amb el que 
disposa l’apartat 4 de l’article 53 del mateix cos legal. 
 
 Segon.- Practicar a l’esmentada empleada la corresponent 
liquidació de part proporcional de pagues extres i gratificació corresponent a la 
part proporcional de vacances no gaudides. 
 
 Tercer.- Donar compte del contingut de la present resolució al 
Consell de l’Institut Municipal d’Educació i Ple Municipal per la seva 
ratificació. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució a la representació del 
personal.” 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que aquesta 
Resolució fa referència a una reestructuració que vam fer i, per tant, el que hi 
ha és una extinció del contracte d’aquesta persona motivada per una 
reestructuració dintre de tots els serveis de menjador de les escoles bressol.  
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació la resolució, i és ratificada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 3.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, com a conseqüència de la seva urgència, el text literal dels quals és 
el següent: 
 
 
 3.1.- Decret núm. 1845/03 de data 31 de març 
 
 “Atès el Decret 284/1996 de 23 de juliol de 1996, de regulació del 
sistema català de serveis socials, preveu els convenis de col·laboració com un 
dels mitjans de coordinació interadministrativa entre l’Administració de la 
Generalitat de Catalunya i els ens locals. 
 
 Atès l’ordre de 17 de febrer de 2003, de convocatòria de convenis 
entre el departament de Benestar Social i els ajuntaments de més de 20.000 
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habitants i consells comarcals per a la cooperació interadministrativa en 
matèria de serveis socials i benestar social. 
 
 Atès que la Comissió de Govern de data 27 de setembre del 2001, 
aprovo el text del conveni Marc de Cooperació durant el període 2001-2003, 
entre l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i el Departament de Benestar 
Social de la Generalitat de Catalunya. 
 
 Atès la voluntat de l’Ajuntament de Cornellà a continuar donant un 
tractament integral i coherent a la política de benestar social que sigui 
instrument per a la promoció dels ciutadans, tant d’iniciativa privada com 
pública al municipi de Cornellà de Llobregat. 
 
 En virtut del que disposa l'article 21 de la 7/1985, de 2 d'abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local, 
 
                                             HE RESOLT 
 
 Primer.- Sol·licitar al departament de Benestar Social de la 
Generalitat de Catalunya la formalització per a l’exercici 2003, de protocols 
addicionals del conveni subscrit l’any 2001- 2003 amb el Departament de 
Benestar Social per a la cooperació interadministrativa en matèria de serveis 
socials i benestar social dels següents programes que a continuació es 
relacionen i que es detallen en la Proposta de Protocol addicional al conveni 
subscrit l’any 2001 amb el Departament de Benestar Social i que s’acompanya 
al present acord: 

 
a) Atenció Social Primària  
b) Transport Adaptat 
c) Atenció especialitzada amb persones amb disminució 
d) Programa viure en família 

 
 Segon.- Donar compte de la present resolució a la propera sessió de 
Ple que se celebri.” 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Judith Ibàñez Vives, com a  
Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, per 
manifestar que se sol·licita la formalització d’un protocol addicional o sigui, 
queda igual, però el que passa és que estem negociant dues assistentes socials 
més, però no sé si ho consideraran.  
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 3.2.- Decret núm. 1874/03 de data 2 d’abril 
 
 “Vist  el  Reial  Decret  número 374/2003,  de   31 de març,  de  
convocatòria  d'eleccions  Locals  i  a   les Assemblees  de  Ceuta  i Melilla,  a 
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celebrar el dia  25  del mes  de  maig  d'enguany, i atès que,  en  conformitat  
amb l'article  56.1 de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de  juny, del  Règim  
General,  en la seva  redacció  actual,  aquest Ajuntament, dins dels set dies 
següents a la  convocatòria, esta  obligat a comunicar a la Junta Electoral de 
Zona  els emplaçaments  disponibles  per la col·locació  gratuïta  de cartells,  a  
efectes de la celebració de  la  corresponent campanya  electoral  per  part  
dels  diferents  candidats, partits,  federacions,  coalicions  o  agrupacions  
que  es presenten a les Eleccions. 
 
   Per  tot  això aquesta Alcaldia, en  ús  de  les atribucions  que 
legalment tinc conferides, i als  efectes previstos en els articles 55 i 56 de 
l’esmentada  Llei. 
 

HE  RESOLT 
 
    Primer.- Reservar  com  a llocs especials  per  la col·locació   
gratuïta  de  cartells  corresponents  a   la campanya electoral relativa a les 
Eleccions Locals a celebrar el dia 25 de maig d’enguany, els següents espais: 
 
Emplaçaments                                                      Llocs              Superfícies 
 
Mossèn J. Verdaguer/Verge del Pilar                      1                       24 m2". 
Av. República Argentina/Av. Sant Ildefons                1      24    “ 
Carretera d'Esplugues/Salvador Allende                   1      24    “ 
 
 Segon.- Comunicar  el present Decret a  la  Junta Electoral de 
Zona, mitjançant  certificació  acreditativa del  mateix, i elevar-lo al Ple 
d'aquest Ajuntament  en  la primera sessió que se celebri per la seva 
ratificació.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que aquest decret i el següent fan referència a la convocatòria 
electoral i a la disposició d’espai i de locals per als actes, com es venia fent 
tradicionalment des de fa molts anys i d’acord amb el que preveu la Llei.  
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 3.3.- Decret núm. 2026/03 de data 9 d’abril 
 
 “Vist el Reial Decret número 374/2003 de 31 de març de  la  
Presidència del Govern, pel  qual  s'aprova  la convocatòria   d'Eleccions Locals 
i a les Assemblees de Ceuta i Melilla,  a celebrar  el proper dia 25 del mes de 
maig d'enguany,  per la  renovació  de   la  totalitat  dels  seus  membres,  i  
atès   que,   en  conformitat amb l'article 57.1 de la Llei Orgànica 5/1985,  de 
19 de juny, del Règim Electoral General, en la seva  redacció  actual, aquest 
Ajuntament, dins dels deu dies següents a  la convocatòria, està obligat a 
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comunicar a la Junta  Electoral de Zona els locals oficials i llocs públics que 
es  reserven  per   la  realització  gratuïta  d'actes  de   la   campanya electoral,  
per  part  dels  diferents  candidats,  partits, federacions, coalicions o 
agrupacions que es presenten a les Eleccions. 
 
           Per  tot  això aquesta Alcaldia, en  ús  de  les atribucions  que 
legalment tinc conferides, i als  efectes previstos en els articles 55 i 57 de 
l’esmentada  Llei 
 

HE  RESOLT 
 
 Primer.- Reservar  com  a locals oficials i  llocs  públics d'ús  gratuït  
per a la celebració d'actes  de  la  campanya electoral  relativa  a  les  
Eleccions  Locals i a les Assemblees de Ceuta i Melilla, convocades mitjançant 
Decret 374/2003, de 31 de març de la Presidència del Govern, els següents: 
 

COL·LEGIS PÚBLICS 
 
• SANT ILDEFONS 
  Avinguda Sant Ildefons, núm. 24 
• ELS PINS 
     c/ Pius XIIè, s/n 
• FONTSANTA 
  c/ Terra Alta, s/n 
• ANTONI GAUDI 
  c/ Arquitecte Calçada, s/n 
• L'ARENY 
  c/Sant Lluís, s/n 

 
           Cada  escola  té  una  pista  o  pati  amb   una capacitat per unes 
300 persones. 
 
           Romandran disponibles tots els dies laborables a partir de les 18 
hores, de dilluns a divendres. 
 

LOCALS PERTANYENTS A L'AJUNTAMENT 
 
• CENTRE SOCIAL TITAN 
  Carrer Verge de Montserrat núm. 1 
  LLIURE: dilluns, dimarts, dimecres, dijous i divendres. 
  Horari:   de 19’00 a 22’00 hores. 
  DIES: Tots excepte el 13 de maig 
 
• CENTRE CULTURAL JOAN N. GARCIA-NIETO 

 Carrer Mossèn Andreu núm. 13-19 
 LLIURE: dimecres i divendres per la tarda. 
 Horari:   de 16’00 a 22’00 hores. 
 DIES: 9,14,16,21,22 y 23 
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• PAVELLÓ POLIESPORTIU SANT ILDEFONS 

 Avinguda Línia Elèctrica, s/n 
 LLIURE: dilluns, dimarts, dimecres, dijous i divendres 
 Horari: de 18’00 a 21’00 hores 
 DIES: del 12 al 16 de maig i del 19 al 23 de maig 

 
LLOCS DE PROPIETAT PRIVADA 
 
• ORFEO CATALONIA 

 Carrer Torras i Bages, núm. 62. 
 LLIURE: dimarts, dimecres i dijous. 
 Horari:   de 19’00 a 22’00 hores. 

 
• PATRONAT CULTURAL I RECREATIU 

 Carrer Mossèn Jacint Verdaguer, 52 
 Horari: de 17’00 a 22’00 hores 
 DIES: 9,13,14,16,20,21 i 23 

 
LLOCS OBERTS 
 
• Plaça Catalunya  
• Plaça Gandesa 
• Plaça Pallars 
• Plaça Josep Tarradellas 
• Plaça Sant Ildefons (Excepte el dia 17 de 9’00 a 15’00 hores) 

 
            Segon.- Comunicar  el  present  Decret a  la  Junta Electoral de 
Zona, mitjançant certificació acreditativa  del mateix,  elevar-lo al Ple d'aquest 
Ajuntament en la  primera sessió que se celebri per la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 3.4.- Decret núm.  2147/03 de data 16 d’abril 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 3 de desembre de 
1999, amb el número 5869/99, i com a conseqüència de la nova organització 
derivada de la Corporació sorgida de les Eleccions Municipals que varen tenir 
lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres integrants del Ple del 
Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, modificat posteriorment per 
Decrets de l’Alcaldia números 2960/2000, de 8 de juny, 4534/2000, de 22 de 
setembre, 1715/2001, de 22 de març, 5651/2001, de 19 d’octubre, 
2092/2002, de 19 d’abril, 4161/2002, de 22 de juliol, 5487/2002, de 10 
d’octubre i 7204/2002, de 24 de desembre.  
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 Atès que mitjançant escrit de la  Secretària del Consell Municipal de 
la Dona de Cornellà, de data 31 de març d’enguany, pel qual acompanya 
sengles peticions de les Entitats FAVCO i AV La Gavarra, se sol·licita el 
nomenament de noves vocals, titulars i suplents d’aquestes en el Consell de la 
Dona de Cornellà de Llobregat, en substitució de les nomenades el seu dia.  
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 

 
HA RESOLT 

 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5869/99, de 3 de 
desembre, relatiu als membres del Ple del Consell de la Dona de Cornellà de 
Llobregat, deixant sense efecte els nomenaments de les vocals, suplents i 
titulars fins el dia d’avui de les Entitats que a continuació es relacionen, i 
procedir al nomenament de les noves vocals, titulars i suplents següents: 
 

Entitat: FAVCO 
Titular: Senyora Concepción Velarde Cidoncha 
Suplent: Senyora Barbara Isla Gil 
 
Entitat: A.V. LA GAVARRA 
Titular: Senyora Concepción Alors Carmona 
Suplent: Senyora Concepción Velarde Cidoncha 

 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Serveis 
Socials, Salut Pública i Dona d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-
presidenta i Secretària del Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, i a les 
persones interessades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Judith Ibàñez Vives, com a  
Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, per 
manifestar que aquest decret fa referència a dos canvis que han hagut en el 
Consell de la Dona dels nomenaments de persones que estan delegades de la 
titular i de la persona que la substituirà. 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 
 4.- Adjudicar l’atorgament de l’ús privatiu del terreny municipal 
situat a la carretera d’Hospitalet/avinguda Pau Picasso, per a la 
construcció i explotació d’una residència per a la gent gran, mitjançant la 
cessió d’un dret de superfície. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient instruït per aquest Ajuntament, per l’ús privatiu 
d’un terreny municipal, situat a la carretera d’Hospitalet/avinguda Pablo 
Picasso, per a la construcció i explotació d’una  Residència per la Gent Gran, 
mitjançant la cessió d’un dret de superfície. 
 
 Atès que durant el període de presentació d’ofertes, s’han presentat 
les empreses: FIATC-Mútua de Seguros y Reaseguros a Prima Fija, i 
Actuacions Immobiliàries Segle XXI, S.l.  
 
 Atès que  l’Empresa Actuaciones Immobiliàries Segle XXI, S.L., no 
ha subsanat, dintre del termini establert, la documentació  administrativa 
sol·licitada, ha estat exclosa de la licitació.  
 
 Vista la proposta formulada per la Mesa de Contractació, reunida a 
aquests efectes el  dia 30 d’abril, d’enguany  la qual, previ informes emesos  al 
respecte per l’Arquitecte Municipal, la Cap  Tècnic del Departament de Serveis 
Socials, i l’Interventor Municipal, estima que l'oferta formulada per FIATC-
Mútua de Seguros y Reaseguros a Prima Fija, compleix tots els requisits 
tècnics i administratius fixats al Plec de Condicions aprovat per regir el 
present concurs, si bé es fa constar que conforme a l’informe de l’Arquitecta 
Municipal, l’avantprojecte presentat no s’ajusta a la normativa urbanística, 
per tant el licitador haurà de modificar la proposta, perquè l’edificabilitat i el 
número de plantes siguin les mateixes. En aquest sentit  el Plec de Clàusules 
Jurídiques i Econòmico-Administratives estableix a la clàusula 8 que “el 
projecte d’obres s’haurà d’ajustar a més de a les determinacions establertes en 
el planejament, a les previsions de l’avantprojecte presentat al concurs, amb 
les modificacions o suggeriments realitzats per l’Ajuntament al mateix, i que 
seran d’obligat compliment pel concessionari.” Aquesta adaptació a les 
determinacions establertes al planejament no ha de suposar una modificació 
que alteri les condicions substancials dret de superfície establertes en el Plec 
de Clàusules Jurídiques i Econòmiques-administratives regulador de la 
present cessió d’un dret de superfície. 
 
 Aquesta Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, 
proposa al Ple de l’Ajuntament, l’adopció dels següents 
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ACORDS  
 
 Primer.-  Adjudicar a l’Empresa FIATC- Mútua de Seguros y 
Reaseguros a Prima Fija,  l’ús privatiu d’un terreny municipal, situat a la 
carretera d’Hospitalet/avinguda Pablo Picasso, d’aquesta ciutat, per a la 
construcció i explotació d’una Residència  per la Gent Gran, mitjançant la 
cessió d’un dret de superfície, essent la contraprestació econòmica  un import 
de 60.320 /anyals,  I.V.A inclòs, o el seu equivalent en places de disposició 
gratuïta a favor de l’Ajuntament, conforme als preus o tarifes que en aquell 
moment tingui la Generalitat, quant a places concertades, amb estricta 
subjecció al Plec de Condicions Jurídiques i Econòmico-Administratives, 
aprovat pel  Ple  de data 27 de febrer del 2003.  
  
 Segon.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat de  228.960 
Euros, de conformitat amb l'article 7 del Plec de Condicions Jurídiques i 
Econòmico-Administratives, les quals haurà d'ingressar l’arrendatari  en el 
termini dels 15 dies hàbils següents, a comptar de la recepció de la present 
notificació. De no acomplir-se aquest requisit, per causes imputables a 
l'adjudicatari, l'Ajuntament declararà resolt el contracte. 
 
 Tercer.- Retornar la fiança provisional, per un import de 14.816 
Euros, a l’Empresa Actuacions Immobiliàries  Catalanes Segle XXI, S.L., 
ingressat a la Tresoreria Municipal, per haver estat exclosa de la licitació. 
 
 Quart.- Fer constar que  l’avantprojecte presentat no s’ajusta a la 
normativa urbanística, per tant el licitador haurà de modificar la proposta en 
el moment de presentar el projecte, perquè l’edificabilitat i el número de 
plantes siguin les mateixes. En aquest sentit  el Plec de Clàusules Jurídiques i 
Econòmico-Administratives estableix a la clàusula 8 que “el projecte d’obres 
s’haurà d’ajustar a més de a les determinacions establertes en el planejament, 
a les previsions de l’avantprojecte presentat al concurs, amb les modificacions 
o suggeriments realitzats per l’Ajuntament al mateix, i que seran d’obligat 
compliment pel concessionari.” Aquesta adaptació a les determinacions 
establertes al planejament no ha de suposar una modificació que alteri les 
condicions substancials dret de superfície establertes en el Plec de Clàusules 
Jurídiques i Econòmiques-administratives regulador de la present cessió d’un 
dret de superfície per la construcció i explotació d’una residència de la gent 
gran. 
 
 Cinquè.- Notificar el present acord a l’Empresa adjudicatària:  
FIATC- Mútua de Seguros y Reaseguros a Prima Fija, a l’Empresa Actuacions 
Immobiliàries Segle XXI, S.L.,  al Departament d’Urbanisme, Infrastructures i 
Habitatge, al Departament d’Activitats  i  la Intervenció Municipal.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
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explicació del dictamen, manifestant que s’han presentat ofertes de dues 
empreses a aquesta concessió.  
 
 Una de les ofertes va ser desestimada perquè faltava esmenar una 
sèrie de documents i, per tant, va quedar l’empresa a la qual es proposa 
l’adjudicació i que és la Mútua FIATC, i que va presentar una proposta tant 
pel que fa a la construcció, edificació i explotació, d’acord amb allò que fixa el 
plec de condicions i que ha estat analitzada pels diferents departaments que 
tenen a veure amb la posada en marxa d’aquest servei. 
 
 Es continua mantenint el mateix cànon, -que si recordeu era 
exactament de 60.000 euros, o la seva compensació en places- i perquè 
tingueu una idea la posada en marxa del centre requerirà una inversió al 
voltant dels set milions i mig d’euros. 
 
 No hi ha molts més elements, ja que són els que estaven fixats en el 
plec de condicions i, per tant, vista aquesta situació es planteja l’aprovació i 
adjudicació a la Mútua FIATC.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo i  Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
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 5.- Adjudicar l’atorgament de l’ús privatiu del terreny municipal 
situat a l’Illa d’equipaments Almeda (P-1), per a la construcció d’un 
equipament d’ús docent, mitjançant la cessió d’un dret de superfície. 
 
 DICTAMEN 
 
  
 “Vist l’expedient instruït per aquest Ajuntament, per l’ús privatiu 
d’un terreny municipal, situat a l’illa d’Equipaments Almeda (P-1), per a la 
construcció d’un equipament d’ús docent,  mitjançant la cessió d’un dret de 
superfície. 
 
 Atès que durant el període de presentació d’ofertes, únicament s’ha   
presentat l’empresa: Associació Professional d’Empresaris d’Electricitat, 
Fontaneria, Climatització i afins del Baix Llobregat.  
 
 Vista la proposta formulada per la Mesa de Contractació, reunida a 
aquests efectes el  dia  30 d’abril  d’enguany  la qual, previ informes emesos  al 
respecte per l’Arquitecte Municipal, la Cap Tècnic de Treball   i  l’Interventor 
Municipal, estima que l'oferta formulada per Associació Professional 
d’Empresaris d’Electricitat, Fontaneria, Climatització i afins del Baix 
Llobregat,  compleix tots els requisits tècnics i administratius fixats al Plec de 
Condicions aprovat per regir el present concurs.  
 
 Aquesta Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, 
proposa al Ple de l’Ajuntament, l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Adjudicar a l’Associació Professional d’Empresaris 
d’Electricitat, Fontaneria, Climatització i afins del Baix Llobregat, l’ús privatiu 
d’un terreny municipal, situat a l’Illa d’Equipaments Almeda ( P-1), per a la 
construcció d’un equipament d’ús docent, mitjançant la cessió d’un dret de 
superfície,  essent la contraprestació econòmica  un import de 6.000 euros. 
/anyals,  I.V.A inclòs, amb estricta subjecció al Plec de Condicions Jurídiques 
i Econòmico-Administratives, aprovat pel  Ple  de data 27 de febrer del 2003.  
 
  Segon.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat de  42.404,96 
euros  de conformitat amb l'article 7 del Plec de Condicions Jurídiques i 
Econòmico - Administratives, les quals haurà d'ingressar l’arrendatari  en el 
termini dels 15 dies hàbils següents, a comptar de la recepció de la present 
notificació. De no acomplir-se aquest requisit, per causes imputables a 
l'adjudicatari, l'Ajuntament declararà resolt el contracte. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a l’adjudicatària Associació 
Professional d’Empresaris d’Electricitat, Fontaneria, Climatització i afins del 
Baix Llobregat, al Departament d’Urbanisme, Infrastructures i Habitatge, al 
Departament d’Activitats  i  la Intervenció Municipal.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que ha hagut una única proposta que és 
la del Gremi d’Instal·ladors del Baix Llobregat, que reuneix els requisits que 
estaven en la valoració prevista en el plec de condicions i, per tant, la proposta 
també és la d’adjudicar aquesta parcel·la per a la construcció de l’equipament 
al Gremi d’Instal·ladors del Baix Llobregat. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 6.- Aprovar els Plecs de clàusules i iniciar expedient per 
l’atorgament de l’ús privatiu del terreny municipal situat a l’extrem sud 
de l’Illa d’equipaments Almeda, per a la construcció i explotació d’un 
hotel, mitjançant la cessió d’un dret de superfície. 
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 DICTAMEN 
 
 “Vist el Plec de Condicions Jurídiques i Econòmiques-
Administratives regulador de l’atorgament de l’ús privatiu del terreny 
municipal situat a l’extrem sud de l’illa d’Equipaments Almeda, per a la 
construcció i explotació d’un hotel, mitjançant  la cessió d’un dret de 
superfície.  
 
 Vist així mateix l’ informe de Contractació-Patrimoni. 
 
 Aquesta Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, 
proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents  

 
ACORDS 

 
 Primer.- Aprovar el Plec de Condicions Jurídiques i Econòmiques-
Administratives, i tècniques, regulador de l’atorgament de l’ús privatiu del 
terreny municipal,  situat a l’extrem sud de l’illa d’Equipaments Almeda, per a 
la construcció i explotació d’un hotel, mitjançant  la cessió d’un dret de 
superfície, així com la documentació tècnica i plànol que figuren com annex I, 
II, i III al present acord.   
 
 Segon.-   Aprovar la convocatòria de concurs per l’adjudicació de 
cessió del dret de superfície.  
 
 Tercer.- Anunciar la licitació i sotmetre l’esmentat Plec a exposició 
pública, de forma simultània, durant un termini de 30 dies, mitjançant la 
inserció del corresponents anuncis al Butlletí Oficial de la Província i Diari 
Oficial de la Generalitat, a efectes de possibles reclamacions. 
 
 En cas de produir-se reclamacions contra el Plec de Condicions la 
licitació s’ajornarà quant resulti necessari.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen manifestant que és la parcel·la que definitivament ha 
culminat el procés de modificació per a destinar-la a ús hoteler, i per ampliar 
l’ús hoteler. 
 
 Tal i com vam comentar l’altre dia hi ha una sèrie de requisits, 
perquè la previsió que hi ha d’aquest edifici és que pugui tenir una certa 
relació amb les activitats que allí se’n donaran en el futur, tant les activitats 
econòmiques procedents del WTC, amb el futur nou plantejament i potenciació 
d’allò que és l’activitat firal. 
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 En aqueix sentit els requisits que es plantegen per a aquesta nova 
oferta seria que el hotel tingués un mínim de tres estrelles, que tingués sales 
que fossin –com a mínim- per a dues-centes cinquanta persones, i un servei 
de restauració. 
 
 El cànon que  es planteja inicialment és un cànon de dos-cents 
dotze mil euros, amb una superfície mínima de construcció de quatre mil 
metres quadrats i per cada metre quadrat que hi hagi addicional hi haurà 53 
euros que s’aniran sumant perquè la parcel·la és molt més gran, evidentment,  
en funció de les propostes que es presenten. 
 
 La valoració  que es farà de les propostes estan relacionades amb 
l’oferta econòmica, amb la qualitat tècnica del projecte, tant de construcció, -
sobretot amb les millores de categoria proposada- com el nombre de places i el 
projecte de construcció, amb la qualitat tècnica del projecte d’urbanització de 
l’entorn i amb la qualitat tècnica del projecte dels serveis complementaris que 
plantegen les ofertes que es presenten a concurs. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
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PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 7.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 12/2003 per 
crèdit extraordinari, suplement de crèdit i minoració d’ingressos, amb 
càrrec al romanent de tresoreria i baixes per anul·lació de despeses. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vistes les propostes de modificació de crèdits de l’Àrea de Via 
Pública, Manteniment i Serveis núms. 3 i 4, sol·licitant modificació de crèdit 
per suplement de crèdit i crèdit extraordinari amb càrrec al Romanent de 
Tresoreria i de transferència entre partides amb càrrec a baixes per anul·lació 
de despeses, per un import total de 513.709,71 euros. 
 
 Vists els escrits del Cap del Departament de Patrimoni Cultural, 
Històric i Biblioteques al qual sol·licita la creació de tres partides 
pressupostàries de nova creació: per al manteniment dels equips compactes 
instal·lats a l’Arxiu Històric Municipal, per un import de 5.220 euros; altra per 
procedir a l’inventari, classificació i catalogació dels fons fotogràfic, per import 
de 7.500 euros, ambdues a càrrec del Romanent de Tresoreria; i un altre per 
al subministrament diari de periòdics i publicacions diàries a les biblioteques, 
per import de 2.200 euros i amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses. 
 
 Vista la necessitat de creació d’una partida pressupostària per 
subvencionar les activitats de l’Associació d’Amics de la Bressola, per un 
import de 300 euros. 
 
 Vist l’escrit del Departament d’Urbanisme, Habitatge i 
Infrastructures sol·licitant modificació de crèdit per crèdit extraordinari, 
motivat per la necessitat de crear una partida pressupostària per a la 
instal·lació de dispositius sonors als semàfors per a persones invidents,  per 
import de 78.454,05 euros. 
 
 Vista la proposta del Cap del Departament Tècnic de Cultura, de 
modificació de crèdit per suplementar la partida de Festival de Pallassos amb 
càrrec al Romanent de Tresoreria per fer front a una factura d’allotjament de 
participants del Festival de Pallassos, per un import de 20.370,66 euros. 
 
 Atès que per Comissió de Govern de data 11 de desembre de 2002, 
es va acordar a la venda directa d’una part de l’edifici d’equipament “Moritz”, 
en concret el seu mòdul 1, per un import total de 961.111,61 euros (IVA 
inclós), i que s’han de substituir els ingressos previstos (2002 i 2003) per l’IVA, 
ja que es van pressupostar per la totalitat. 
 
 Vista la sol·licitud de subvenció de la Parròquia Verge del Pilar, 
motivada pel pagament de diverses factures arran dels aiguats soferts durant 
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el mes d’octubre del 2002, i pel reparament i jàsseres, per un import total 
d’11.850,16 euros. 
 
 Vista la sol·licitud d’ajut econòmic del CEIJ Gavina, per les obres de 
reforma del local de la seu social, per un import de 5.409,11 euros. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdit del Departament de 
Contractació i Patrimoni, de suplement de diverses partides pressupostàries, 
per un import total de 21.101 euros, i de creació de nova partida 
pressupostària per un import de 4.090 euros als efectes de poder realitzar la 
retolació de senyalització interna del Departament de Treball. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdit per crèdit extraordinari 
amb càrrec al Romanent de Tresoreria, del Departament d’Urbanisme, 
Habitatge i Infrastructures, motivada per la necessitat de transferir capital a la 
Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, pel projecte 
anomenat “Urbanització de l’àmbit del PERI Ribera-Serrallo”, per un import de 
400.000 euros. 
 
 Vista la sol·licitud de creació d’una nova partida per part del 
Departament d’Urbanisme, per fer front les despeses de la col·locació de les 
pantalles acústiques C-32 Almeda per import de 110.050,04 euros. 
 
 Atès que aquesta despesa ja estava contemplada en la modificació 
de crèdit núm. 5/2003 per incorporació de romanents de crèdit, amb la 
codificació 51.432C0.75400. 
 
 Atès que ha hagut un canvi de perceptor, passant de ser Gestió 
d’Infrastructures, S.A. (GISA) a ser la Generalitat de Catalunya. 
  
 Atès el que disposa l’article 158 de la Llei 39/1988 i 35, 36 i 37 del 
R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen els articles 12 i 14 de les Bases d’Execució 
del Pressupost per a l’any 2002. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

  Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 12/2003 per 
crèdit extraordinari, suplement de crèdit i minoració d’ingressos, amb càrrec 
al Romanent de Tresoreria i baixes per anul·lació de despeses que es proposa, 
segons el següent detall i resum per capítols: 
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ESTAT DE DESPESES     

  Consignació   Consignació 

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final 

      

11.222B0.22701 C.P.S./ SEGURETAT 230.634,00 13.879,53 0,00 244.513,53 

11.222D0.21000 SENYALITZACIÓ 36.061,00 7.039,90 0,00 43.100,90 

12.431B0.6230200 PREV.INCENDIS/ALARMES-EXTINTORS 115.000,00 29.683,76 0,00 144.683,76 

12.441A0.22714 C.P.S./CLAVEGUERAM 155.569,00 12.288,04 0,00 167.857,04 

12.442A0.22700 C.P.S./NETEJA VIÀRIA 2.327.742,00 69.212,12 0,00 2.396.954,12 

12.442B0.22719 C.P.S./RECOLLIDA ESCOMBRARIES 1.108.248,80 148.409,06 0,00 1.256.657,86 

12.442C0.22746 C.P.S./SERVEIS DEIXALLERIA 72.622,00 6.051,77 0,00 78.673,77 

13.422B0.21201 CONS.I REPARACIÓ ESCOLES 66.969,00 26.875,00 0,00 93.844,00 

13.431B0.21200 CONS. I REPARACIÓ EDIFICIS 311.557,79 0,00 36.060,00 275.497,79 

13.431B0.2211003 SUBMIN. MATERIAL EDIFICIS 83.130,00 36.060,00 0,00 119.190,00 

13.432D0.22735 C.P.S./CONS.JARDINS I ZONES VERDES 1.017.791,36 99.415,51 0,00 1.117.206,87 

75.432B0.76300 M.M.A.M.B./RIBERA-SERRALLO 0,00 400.000,00 0,00 400.000,00 

13.432D0.22751 C.P.S./MANT.INSTAL.LACIONS REG 45.896,00 21.094,72 0,00 66.990,72 

13.432D0.6110300 PLANT.ARBRES I CIRURGIA ARBÒREA 102.080,00 1.885,89 0,00 103.965,89 

13.511A0.21000 REPARACIÓ VIES PÚBLIQUES 160.000,00 41.026,00 0,00 201.026,00 

14.423C0.6320114 REF.COL.LEGIS I ESCOLES BRESSOL 380.028,53 0,00 15.538,36 364.490,17 

14.452C0.6320300 REF. INSTAL.LACIONS ESPORTIVES 699.523,03 0,00 14.145,40 685.377,63 

14.452C0.6320305 REF.INST. ESPORTIVES CAN CARBONELL 0,00 788,41 0,00 788,41 

27.121F0.21300 MANTENIMENT EQUIPS ARXIU 0,00 5.220,00 0,00 5.220,00 

42.422C048969 SUBV.ASSOCIACIO AMICS BRESSOLA 0,00 300,00 0,00 300,00 

51.432C0.6010301 DISPOSITIUS SONORS SEMÀFORS 0,00 78.454,05 0,00 78.454,05 

61.451D0.2260703 FESTIVAL DE PALLASSOS 24.041,00 20.370,66 0,00 44.411,66 

61.451E0.2200101 PUBLICACIONS BIBLIOTEQUES 0,00 2.200,00 0,00 2.200,00 

61.451E0.22708 CATALOGACIÓ FONS FOTOGRÀFIC 0,00 7.500,00 0,00 7.500,00 

61.451E0.62506 ADQ.LLIBRES BIBLIOTECA CENTRAL 16.500,00 0,00 2.200,00 14.300,00 

75.451D0.78013 TRANSF.CAPITAL/ESPLAI LA GAVINA 34.050,00 5.409,11 0,00 39.459,11 

75.463E0.78015 TRANSF.CAP./PARRÒQUIA VERGE PILAR 0,00 11.850,16 0,00 11.850,16 

26.121E0.21200 CONS.IMMOBLES 
IMPREV./REPARACIONS 

2.745,00 12.000,00 0,00 14.745,00 

26.315A0.20200 ARREND.EDIFICIS SERVEIS SOCIALS 3.093,00 1.000,00 0,00 4.093,00 

26.315A0.21200 CONS.IMMOBLES SERVEIS SOCIALS 673,00 1,00 0,00 674,00 

26.431B0.21200 CONS.IMMOBLES/ALTRES SERVEIS 4.134,00 5.000,00 0,00 9.134,00 

26.451A0.20200 ARREND.SERVEIS MPALS.AREA CULTURA 5.200,00 1.650,00 0,00 6.850,00 

26.451A0.21200 CONS.IMMOBLES AREA CULTURA 2.640,00 150,00 0,00 2.790,00 

26.463B0.20200 ARRENDAMENTS AREA CULTURA 21.646,00 1.200,00 0,00 22.846,00 

26.611A1.22500 TRIBUTS 2.514,00 100,00 0,00 2.614,00 

26.322E0.62300 SENYALITZACIÓ INTERNA/TREBALL 0,00 4.090,00 0,00 4.090,00 

51.432C0.75500 PANTALLES ACÚSTIQUES C-32 ALMEDA 0,00 110.050,04 0,00 110.050,04 

   1.180.254,73 67.943,76  
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ESTAT D'INGRESSOS 

  Previsió   Previsió 

Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final 

      

71.61900 Alienació Altres Inversions 780.808,00 0,00 132.557,51 648.250,49 

71.87000 Romanent de Tresoreria/Crèdit 
Extraordinari 

544.739,88 618.252,66 0,00 1.162.992,54 

71.87001 Romanent de Tresoreria/Suplement de 
Crèdit  

286.125,74 494.058,31 0,00 780.184,05 

71.87003 Romanent de Tresoreria/Minoració 
ingressos 

0,00 132.557,51 0,00 132.557,51 

 TOTAL  1.244.868,48 132.557,51  

 

RESUM PER CAPÍTOLS 
 
 
CAPÍTOL/ DESPESES ALTES BAIXES 
 
II.-    COMPRA DE BÉNS I SERVEIS 537.743,31 36.060,00  
IV.-   TRANSFERÈNCIES CORRENTS 4.390,00 0,00 
VI.-   INVERSIONS REALS 110.812,11 31.883,76 
VII.-  TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 527.309,31 0,00 
          TOTAL 1.180.254,73 67.943,76 
 
 
CAPÍTOL/INGRESSOS ALTES BAIXES  
 
VI.-   ALIENACIÓ D’INVERSIONS 0,00 132.557,51 
VIII.- ACTIUS FINANCERS 1.244.868,48 0,00 
  
 
  Segon.- Modificar el programa de finançament en el sentit següent: 
 
 
Partida Finançament Import                       Nou finançament  Import 
 
51.452C0.6010913 Altres inversions 780.808 Altres inversions 673.110 
    Recursos propis 107.698 
 
51.315P2.6320102 Altres inversions 180.304 Altres inversions 155.434 
    Recursos propis 24.870  
 
 Tercer.- Exposar al públic el pressent acord en els termes 
establerts en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora 
de les Hisendes Locals. 
 
 Quart.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Interventor Municipal, senyor Joan Ramon Sagales 
Guillamon, es fa una explicació del dictamen manifestant que la modificació 
de crèdit consisteix en l’atorgament de diversos crèdits extraordinaris que són 
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concretament, un de 788,41 euros per tal d’atendre reformes i instal·lacions 
esportives a Can Carbonell; de 5.220,- euros pel manteniment d’equips 
d’arxiu; de 300,- euros per subvenció a associació Amics Bressola; de 
78.454,05 euros per a la instal·lació de dispositius sonors de semàfors; de 
2.200,- euros publicacions biblioteques; 7.500,- catalogació fons fotogràfic; 
11.850,16 euros transferències de capital/parròquia Verge del Pilar; i 4.090,- 
euros senyalització interna de treball. 
 
 Respecte a la proposta que es va passar per la Comissió Informativa 
hi ha hagut una alteració de 400.000,- euros per tal de fer front a l’aportació a 
la Mancomunitat de l’Àrea Metropolitana de Barcelona per a la urbanització 
del sector Ribera-Serrallo, de l’anualitat corresponent al 2003. 
 
 La resta de modificacions són suplements de crèdit per tal d’atendre 
despeses derivades dels contractes que té concertats l’ajuntament per diversos 
conceptes. 
 
 El total, -com s’ha dit- unes altes d’1.070.204,69 euros, baixes per 
67.943,76 euros, i es financen amb romanent de tresoreria 1.134.818,44 
euros, i així mateix hi ha una baixa d’ingressos per adaptar-la a la realitat, 
respecte a la previsió que es va fer al seu dia, de 132.557,51 euros.  
 
 A continuació intervé el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que a això s’hauria d’afegir el canvi de partida de l’aportació de 
l’Ajuntament per a les plaques que s’han de posar a la Ronda per a 
insonoritzar-la en el tram d’Almeda, i que estaven previstes però figuraven 
com aportació a empreses de la Generalitat perquè ho anava a fer GISA però 
en el conveni final figura que l’aportació ha de ser no a l’empresa GISA que és 
de la Generalitat, sinó a la Generalitat, i, per tant, s’ha de fer un canvi de 
partida amb el mateix import.   
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
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Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
  8.- Aprovació provisional de la modificació puntual del PGM a la 
carretera d’Esplugues entre el carrer Lluís Muntades i el límit del terme 
municipal de Cornellà de Llobregat i aprovar les modificacions de detall 
que no afecten el planejament en tràmit i no prendre en consideració 
l’al·legació formulada pel senyor Gregorio Ruiz Martínez com a 
representant de la societat Alstom Power S.A. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient incoat per a l’aprovació del projecte de  Modificació 
puntual del Pla General de 14 de juliol de 1976 a la carretera d’Esplugues 
entre el carrer Lluís Muntades i el límit del terme municipal, de Cornellà de 
Llobregat, redactat per l’Arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa 
Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat.  
 
 Vist que data  6 de febrer de 2003 el Ple de l’Ajuntament aprovà 
inicialment l’esmentada modificació puntual, així com la seva publicació 
mitjançant inserció d'edicte en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona 
(18-2-2003),  el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya (25-2-2003) i el 
Periodico de Catalunya (19-2-2003), per un període  d’un mes. 
 
 Vist que durant el període d’informació publica s’ha presentat 
al·legació Registre General d’Entrada a l’Ajuntament número 10361 i de data 
25 de març de 2003, del senyor Gregorio Ruíz Martínez, en nom i 
representació de la societat Alstom Power, Societat Anònima com a propietària 
de la finca ubicada el número 191-217 de la carretera d’Esplugues de Cornellà 
de Llobregat. 
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 Vist l’informe de la Cap de Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data 9 d’abril de 2003 i referent a l’al·legació 
formulada pel senyor Gregorio Ruíz, que es reprodueix íntegrament: 
 

“1. La al·legant manifesta que s'ha reduït la superfície d'aprofitament 
privat de la finca de la seva propietat, que  provoca un greu  
perjudici a la societat propietària dels terrenys no justificat en el 
text de la Modificació. Demana la revisió d'alguns paràmetres 
urbanístics establerts a la Modificació  (ocupació màxima i admissió 
de l'ús d'habitatge), i la inclusió en la Modificació dels terrenys 
cedits (afectats per vialitat) anticipadament per la urbanització de la 
carretera d'Esplugues. 

 
2. Tal i com exposa l'informe realitzat per l'arquitecte redactor de 

l'expedient de Modificació, senyor José Antonio Marín i  que 
s'adjunta a l'expedient administratiu: 

 
La  finca d'Alstom de superfície 17.963 m2 té el mateix sòl amb 
qualificació industrial  (13.942 m2) i el mateix aprofitament (27.884 
m2 sostre) que tenia abans de la modificació i en l'expedient de 
Criteris Previs. Ara bé, a l'expedient de Criteris previs, la finca 
d'Alstom juntament amb altres, estava inclosa en un Polígon 
d'Actuació més gran, a executar per Compensació, i els seus drets 
serien els derivats de la finca aportada. Es a petició d'Alstom, en la 
informació pública dels Criteris Previs, que l'àmbit de la Unitat 
d'actuació es redueix a la finca de la seva propietat. Per altra part, 
el document aprovat està d'acord amb el Conveni subscrit entre 
Alstom i l'Ajuntament: l'índex d'edificabilitat de 2m2st/m2s és més 
gran que la que resultaria d'aplicar l'índex 1,2 a la superfície bruta 
de la unitat d'actuació i es permeten tots els usos privats llevat 
l'habitatge. 
 
Les obligacions de reserva de zones verdes, d'urbanització de 
l'entorn immediat i de limitació de l'ocupació màxima de l'edificació, 
que proposa l'expedient de Modificació per el sòl industrial subjecte 
a Pla Especial, són proporcionades i adequades a la nova realitat 
urbanística d'ampliació d'usos del sòl qualificat com a industrial. 
 
S'ha tingut en compte la cessió de sòl feta anticipadament (franja de 
292,31 m2) i per això s'ha tret de l'àmbit a urbanitzar, ja que per la 
seva qualificació com a vial no aporta edificabilitat. 
 
Per tant, es proposa desestimar les al·legacions fetes per Alstom, ara 
bé, tal i com proposa l'autor de l'expedient de Modificació del PGM-
76,  a la memòria del document d'aprovació provisional s'afegirà 
una Disposició transitòria que possibiliti que en tant no es redacti el 
Pla Especial de la unitat d'actuació, el règim urbanístic serà 
l'establert al PGM-76, de tal manera que serà optatiu per Alstom 
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acollir-se a les possibilitats que li ofereix la Modificació del PGM o 
mantenir-se en les del PGM-76.” 

 
 Vist l’informe d’aprovació provisional del la Cap del Departament 
Tècnic d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, de data 9 d’abril de 2003 i 
posant de manifest: 
 

“2. Durant el període d'informació pública, s'ha rebut un escrit 
d'al·legacions presentat pel senyor Gregori Ruiz Martínez en nom i 
representació de la societat Alstom Power, SA, com a propietari 
d'una finca de l'àmbit, informada a part i que no es pren en 
consideració. Però tal i com s'explica a l'informe de l'al·legació 
s'introdueix un règim transitori en les zones 22 a (PE) en el sentit de 
què: "fins que no es redactin pels particulars, i resultin aprovats 
definitivament els plans especials derivats de la seva qualificació, 
regiran les condicions generals vigents per a la zona 22 a segons el 
PGM-76.  A més,  es corregeixen uns errors detectats a la 
documentació gràfica del Pla i que fan referència al grafiat de les 
unitats d'actuació. 

 
Són concrecions de detall que no afecten el contingut del 
planejament en tràmit, i per tant a judici del tècnic signant es pot 
procedir a l'aprovació de l'expedient.” 

 
 Vist l’informe de la Secretària General així com el de la Cap  
Administrativa d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, obrant a l’expedient.  
 
 Atesos els articles 126, 127 i 128, en relació a l’article 161 del 
Reglament de Planejament  de 23 de juny de 1978;  i articles 74, 83 i 94 de la 
Llei 2/2002, de 14 de març d’Urbanisme de Catalunya.  
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents  
 

ACORDS 
 
                Primer.- No prendre en consideració l’al·legació formulada pel 
senyor Gregorio Ruíz Martínez com a representant de la societat Alstom Power, 
Societat Anònima, ara bé, tal i com proposa l'autor de l'expedient de 
Modificació del PGM-76,  a la memòria del document d'aprovació provisional 
s'afegirà una Disposició transitòria que possibiliti que en tant no es redacti el 
Pla Especial de la unitat d'actuació, el règim urbanístic serà l'establert al 
PGM-76, de tal manera que serà optatiu per Alstom acollir-se a les 
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possibilitats que li ofereix la Modificació del PGM o mantenir-se en les del 
PGM-76. 
 
 Segon.- Aprovar les modificacions de detall que no afecte el 
planejament en tràmit. 
 
 Tercer.- Aprovar provisionalment la Modificació puntual del Pla 
General de 14 de juliol de 1976 a la carretera d’Esplugues entre el carrer Lluís 
Muntades i el límit del terme municipal, de Cornellà de Llobregat, redactat per 
l’Arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat.  
 
                Quart.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, en el termini 
màxim d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
 Cinquè.- Notificar el present acord als interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que ja va passar pel Ple l‘aprovació inicial, i és el 
planejament que ha d’acompanyar la transformació de la carretera 
d’Esplugues en un vial molt més urbà –boulevard diuen- que ha d’ajudar a la 
transformació de les activitats industrials que donen façana, mantenint les 
activitats industrials en la nostra ciutat, i que, per tant, el que farà és 
desenvolupar les parcel·les que vàrem conveniar en el seu dia amb Siemens i 
Alstom, i la parcel·la que hi ha pendent de desenvolupar al costat del col·legi 
Samce, així com la regularització d’usos del davant de Can Bagaria, que 
recordeu que era industrial i vàrem acordar que el posaríem com a zona verda 
per mantenir l’estètica i la visualització de l’edifici des de la carretera, i la 
transformació d’allò que era zona verda,  a l’alçada de la carretera 
d’Esplugues-Sabina Mitjavila, que hi ha activitats econòmiques doncs és la 
permuta de qualificacions. 
 
 Així mateix generem una zona d’equipaments en futur ús 
d’habitatge de lloguer públic, que seria la parcel·la que hi ha al costat de l’UGT 
a la mateixa entrada de Cornellà. 
 
 Només hi ha una al·legació d’Alstom, que entre d’altres coses 
pretenia que s’establís l’ús d’habitatge que en el conveni estava exclòs i també 
feia un conjunt de consideracions en la línia de dir que hi havia una reducció 
d’edificabilitat que els Serveis Tècnics no estem d’acord, i, per tant, el que fem 
és fer l’aprovació provisional i rebutjar les al·legacions de l’empresa Alstom, 
per a tramitar l’aprovació definitiva a la Generalitat de Catalunya.          
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
  9.- Donar conformitat al Pla de Seguretat i Salut del projecte 
complementari d’obres de primer establiment anomenat “Urbanització 
del Pla Especial d’Ordenació del Sector Alps”, redactat per l’empresa 
adjudicatària  Construcciones y Mantenimiento G2, S.A. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el projecte complementari d’obres de primer establiment 
anomenat “Urbanització del Pla Especial d’Ordenació del sector Alps (carrers 
Vicenç Llivina, Mossèn Jacint Verdaguer, Josep Cuxart, Menendez y Pelayo, 
Carretera d’Esplugues, Prat, Avinguda Alps)”, redactat per l’enginyera Sra. Ma. 
Carmen Barril Vicente de l’empresa Proyectos y Servicios, Sociedad Anónima 
(PROSER), dotat amb un pressupost de cent noranta-nou mil vuit-cents un 
euros amb cinquanta-quatre cèntims (199.801,54 euros), Impost sobre el valor 
afegit inclòs, aprovat inicialment i definitivament per acord de Ple de data 27 
de juny de 2002 i 26 de setembre de 2002, respectivament. 
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 Vist que el Ple en sessió celebrada el dia 31 d’octubre de 2002 va 
nomenar coordinadora en matèria de seguretat i salut durant l’execució de les 
obres, a l’enginyera d’obres públiques senyora Ma. Carmen Barril Vicente de 
l’empresa Proyectos y Servicios, Sociedad Anónima (PROSER). 
 
 Vist, així mateix, el Pla de Seguretat i Salut en el treball, redactat 
per l’empresa adjudicatària Construcciones y Mantenimiento G2, Sociedad 
Anónima. 
 
 Atès l'informe de l’enginyera d’obres públiques/coordinadora de 
seguretat i salut durant l’execució de l’obra, senyora Ma. Carmen Barril 
Vicenta de l’empresa Proyectos y Servicios, Sociedad Anónima, de data 24 de 
març de 2003, favorable el contingut del Pla de Seguretat i Salut, obrant a 
l’expedient. 
 
 Vist l’informe emès en data 3 d’abril de 2003, per la Cap del 
Departament Tècnic d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, que en el seu 
tenor literal manifesta  que: 
 

“El Pla de Seguretat i Salut en el treball, redactat per l'empresa 
Construcciones i Mantenimiento G2, SA, en aplicació de l'Estudi 
bàsic de seguretat i salut del projecte, està informat favorablement 
pel Coordinador, en matèria de seguretat i salut durant l'execució 
de les obres, senyora Carmen Barril Vicente, d'acord a l'article 7 
apartat 2 del RD 1627/1997. 

 
Per tant, a criteri del tècnic signant, es pot procedir a l'aprovació del 
Pla de Seguretat i Salut de les obres de "compreses dins el projecte 
d'urbanització del Pla Especial d'Ordenació del Sector Alps", 
presentat per l'empresa Construcciones y Mantenimiento G2, SA 
com adjudicatària de les mateixes.” 

 
 Vist l’informe emès en data 22 d’abril de 2003, per la Coordinadora 
Administrativa d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, que en el seu tenor 
literal manifesta  que: 
 

“Vista la documentació que consta a l’expedient de referència, obrant 
en aquest Departament Administratiu d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, així com l’informe de l’enginyera d’obres 
públiques/coordinadora de seguretat i salut en la fase d’execució 
d’obra, senyora Ma. Carmen Barril Vicente, de data 24 de març de 
2003, favorable al contingut del Pla de Seguretat i Salut i l’informe 
de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures de data 3 d’abril de 2003, on es proposa l’aprovació 
de l’esmentat Pla. 

 
Vista la regulació recollida els articles 7, apartat 2 del Reial Decret 
1627/1997, de 24 d’octubre, pel que s’estableix disposicions 
mínimes de seguretat i salut a les obres de construcció, 218 i 219 
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de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, municipal i de règim local de 
Catalunya,  i l’article 120 i ss. del Real Decret Legislatiu 2/2000, de 
16 de juny, d’aprovació del Text Refós de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques, i demés disposicions concordants. 

 
Per tot el que s’ha exposat, qui subscriu considera que es pot 
proposar al Ple l’adopció de l’acord de donar conformitat a 
l’esmentat Pla.” 

 
 Atès que l’adopció del present acord és competència del Ple de 
l’Ajuntament, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
  

ACORDS   
 
 Primer.- Donar la conformitat al Pla de Seguretat i Salut presentat 
per l’empresa adjudicatària Construcciones y Mantenimiento G2, Sociedad 
Anónima, i informat favorablement per l’enginyera d’obres 
públiques/coordinadora de seguretat i salut durant l’execució de les obres, 
senyora Ma. Carmen Barril Vicente de l’empresa Proyectos y Servicios 
Sociedad Anónima, del projecte complementari d’obres de primer establiment 
anomenat “Urbanització del Pla Especial d’Ordenació del sector Alps (carrers 
Vicenç Llivina, Mossèn Jacint Verdaguer, Josep Cuxart, Menendez y Pelayo, 
Carretera d’Esplugues, Prat, Avinguda Alps)”, redactat per l’enginyera senyora 
Ma. Carmen Barril Vicente de l’empresa Proyectos y Servicios, Sociedad 
Anónima (PROSER), dotat amb un pressupost de cent noranta-nou mil vuit-
cents un euros amb cinquanta-quatre cèntims (199.801,54 euros), Impost 
sobre el valor afegit inclòs, aprovat inicialment i definitivament per acord de 
Ple de data 27 de juny de 2002 i 26 de setembre de 2002, respectivament. 
 
 Segon.- Notificar el present acord a la senyora Ma. Carmen Barrril 
Vicente, enginyera d’obres públiques/coordinadora de seguretat i salut durant 
l’execució de les obres, de l’empresa Proyectos y Servicios Sociedad Anónima; 
a l’empresa adjudicatària Construcciones y Mantenimiento G2, Sociedad 
Anónima; i al Departament de Contractació i Patrimoni, pel seu coneixement i 
efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que és l’aprovació del Pla de Seguretat i Salut, ja que 
prèviament l’empresa hi havia presentat l’Estudi, i, per tant, el que ara 
aprovem és el Pla. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 10.- Aprovació inicial del projecte d’obres anomenat 
“Urbanització de l’àmbit del Peri Ribera-Serrallo” de Cornellà de 
Llobregat, amb un pressupost de 5.231.720’87 euros IVA inclòs. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el projecte d’obres anomenat “Urbanització de l’àmbit del PERI 
Ribera-Serrallo”, redactat per l’Enginyer de Camins, Canals i Ports senyor 
Víctor Ortiz Sánchez i l’Enginyer d’Obres Públiques Sr. Javier Navarro 
Rodríguez de la Mancomunitat de Municipis del Àrea Metropolitana de 
Barcelona, amb un pressupost de cinc milions dos-cents trenta-un mil set-
cents vint euros amb vuitanta-set cèntims (5.231.720,87 euros), Impost sobre 
el valor afegit inclòs.   
 
 Vist l’informe emès en data 23 d’abril de 2003, per la Cap del 
Departament Tècnic d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, que en el seu 
tenor literal manifesta  que: 
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“La Modificació puntual del Pla General Metropolità al sector 
d'equipaments Ribera, de Cornellà de Llobregat i el Prat de 
Llobregat, aprovat definitivament en data 16 d'abril de 2004, 
estableix la vialitat a l'àmbit del PERI Ribera-Serrallo de Cornellà de 
Llobregat. 
 
El projecte d'urbanització, en tràmit, té per objecte la execució  
d'una part de les obres d'urbanització del PERI, concretament el 
sector comprès entre l'avinguda del Baix Llobregat, el Cinturó del 
Litoral, el col·legi públic Abat Oliva i el llinda amb la concessió 
administrativa, per la construcció de pistes de tennis, a  la 
Federació Catalana de Tennis. És a dir, es tracta d'executar la 
vialitat completa d'aquest sector (ja sigui obrint nous carrers o 
rectificant-ne els ja existents), a més de l'execució de les zones 
verdes i de les zones d'aparcament del citat àmbit. Per tant, l'abast 
del projecte és l'obertura del vial límit, paral·lel al Cinturó, i  del nou  
vial (vial 4) que uneix el vial límit amb l'avinguda del Baix Llobregat 
i que discorreix paral·lel a les pistes de tennis, amb tots els serveis 
necessaris; completar el vial 2,  paral·lel als I.E.S Joan Miró i Miguel 
Martí i Pol, amb els serveis no col·locats durant l'execució dels 
treballs corresponents al projecte d'accessos provisionals  al nou 
equipament esportiu; arranjament del carrer Verge de Montserrat 
(semi peatonal) amb la col·locació dels serveis necessaris en tot el 
carrer i connexió del mateix cap el vial límit; ampliació de la secció 
del carrer Sorral del Riu i connexió al vial límit; execució de les 
zones verdes properes a l'avinguda del Baix  Llobregat (zones A-1, 
A-2 i C del projecte); i execució de zones d'aparcament en superfície, 
a més dels que es crearan als vials 2 i 4,  ubicats a les franges 
adjacents al nou vial límit. La urbanització perimetral, inclòs 
paviment de voreres, de la parcel·la del polisportiu no està inclosa al 
projecte en tràmit. 
 
Les obres consisteixen  a l'execució del sistema viari (voreres i 
calçada); zones de lleure i aparcaments;  xarxa elèctrica (amb el 
soterrament d'algun tram de línia aèria de BT al carrer Verge de 
Montserrat i Sorral del Riu) ja que el soterrament de la línia de mitja 
tensió aèria que travessava la parcel·la del polisportiu ja s'ha 
realitzat amb l'obra "d'accessos provisionals"; xarxa de 
telecomunicacions que inclou  el soterrament de la xarxa aèria 
existent de telefonia al carrer Verge de Monserrat i  sorral del Riu; 
xarxa de gas per donar servei al Polisportiu pel  carrer sorral del 
Riu; enllumenat públic; enjardinament i reg; a més de la  reposició 
tots els serveis afectats d'acord amb les instruccions donades per 
les Cies propietàries del mateixos. 
 
La xarxa d'aigua potable, tenint en compta que tots els equipaments 
de la zona ja disposen, tant sols inclou la instal·lació per donar 
servei al polisportiu, i s'haurà  de negociar el  traçat per l'escomesa 
amb l'Agbar. 



31 

 
La xarxa de sanejament projectada, d'acord a les instruccions 
donades per Emducsa, tal i com consta a la memòria de l'expedient, 
no inclou el desguàs final al riu ja que això forma part d'altre 
projecte (col·lector sud) a realitzar amb les obres d'urbanització del 
sector adjacent (espanyol). Per tant, en tant no s'executi el citat 
col·lector, la xarxa de desguàs, existent, dels equipaments de la 
zona haurà de mantenir-se, i la instal·lació nova, inclòs el desguàs 
del polisportiu no podrà entrar en funcionament. És a dir, serà 
necessari completar la xarxa de sanejament perquè la posta en 
funcionament de la urbanització i del poliesportiu sigui efectiva.  
 
El termini d'execució de les obres es de 18 mesos i el contractista 
adjudicatari haurà de garantir l'obra per dotze mesos més. 
 
Es tracta d'un projecte d'obres complert, d'acord a l'establert al del 
Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament 
d'Obres, Activitats i Serveis dels ens locals, inclou el Pla d'Obra, la 
proposta de classificació del contractista, l'Estudi de Seguretat i 
Salut, la formula de revisió de preus i compleix amb la normativa de 
accessibilitat i supressió de barreres arquitectòniques. Per tant, a 
judici del tècnic signant, es pot procedir a la seva aprovació.” 

           
 Vist l’informe emès en data 24 d’abril de 2003, per la Coordinadora 
Administrativa d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, que en el seu tenor 
literal manifesta  que: 
 

“Vista la documentació que consta a l’expedient de referència, obrant 
en aquest Departament Administratiu d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, així com de l’informe emès de la Cap del 
Departament Tècnic d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures de 
data 23 d’abril de 2003. 
 
De conformitat els articles 218, 219 i 264 de la Llei 8/1987, de 15 
d’abril, Municipal, 36, 37 i 38 del Reglament d’Obres, Activitats i 
Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret núm. 179/95, de 13 de 
juny, i l’article 120 i ss. del Real Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de 
juny, d’aprovació del text refós de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques, i demés disposicions concordants. 
 
Procedeix sotmetre l’aprovació de l’esmentat projecte a informació 
pública mitjançant inserció d’Edicte al Butlletí Oficial de la 
Província i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, pel 
període de trenta dies, així com al Butlletí d’Informació Municipal i 
al Tauler d’anuncis de la Corporació, per tal que qui consideri 
interessat pugui efectuar al·legacions i reclamacions. Transcorregut 
l’esmentat termini sense que hagin recaigut al·legacions, 
reclamacions i/o suggeriments que suposin modificacions al 
projecte, aquest s’entendrà definitivament aprovat. 
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Per tot el que s’ha exposat, qui subscriu considera que es pot 
proposar al Ple l’adopció de l’acord d’aprovació inicial de l’esmentat 
projecte.” 

            
 Atès que l’adopció del present acord és competència del Ple de 
l’Ajuntament , el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar, inicialment, el projecte d’obres anomenat 
“Urbanització de l’àmbit del PERI Ribera-Serrallo”, redactat per l’Enginyer de 
Camins, Canals i Ports senyor Víctor Ortiz Sánchez i l’Enginyer d’Obres 
Públiques senyor Javier Navarro Rodríguez de la Mancomunitat de Municipis 
del Àrea Metropolitana de Barcelona, amb un pressupost de cinc milions dos-
cents trenta-un mil set-cents vint euros amb vuitanta-set cèntims 
(5.231.720,87 euros), Impost sobre el valor afegit inclòs.   
 
 Segon.-  Sotmetre l’aprovació de l’esmentat projecte a informació 
pública mitjançant inserció d’edicte al Butlletí Oficial de la Província i al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya, pel període de trenta dies, així com al 
Butlletí d’Informació Municipal i al Tauler d’Anuncis de la Corporació, per tal 
que qui es consideri interessat pugui efectuar al·legacions i reclamacions. 
Transcorregut l’esmentat termini sense que hagin recaigut al·legacions, 
reclamacions i/o suggeriments que suposin modificacions al projecte, aquest 
s’entendrà definitivament aprovat. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a l’Enginyer de Camins, Canals i 
Ports senyor Víctor Ortiz Sánchez, a l’Enginyer d’Obres Públiques senyor 
Javier Navarro Rodríguez i a la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona, pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que hem estat immobilitzats amb aquest projecte i no 
perquè no ho tinguéssim, ja que ho tenim des de fa uns quants mesos, però 
l’aprovació del projecte estava condicionada a l’aprovació definitiva per part del 
Consell Executiu de la Generalitat, de la vialitat de l’àmbit de Cornellà i el 
Prat. 
 
 És un tràmit que ha estat tan llarg que quasi avorreix. Ha sortit 
publicat el dimecres passat en el Diari Oficial de la Generalitat, i com que ho 
teníem tot a punt ho portem. 
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 Preveu la urbanització de tot el sector, si mirem cap el riu des del 
nou carrer que aniria en paral·lel a les pistes de tennis al seu costat dret, junt 
amb  la via Llobregat el tros que correspon a aqueixa zona d’equipaments, la 
via que serà variant en l’avinguda Baix Llobregat, més el clavegueram i la 
il·luminació de tot aqueix sector incloent la millora de la zona que queda entre 
els equipaments i l’avinguda del Baix Llobregat. 
 
 Queda pendent de connectar tot el tema del desguàs, perquè això 
anirà connectat al col·lector que s’haurà de desenvolupar en la zona del Real 
Club Esportiu Espanyol, per a donar solució al drenatge d’aigües pluvials de 
tot el sector Ribera-Serrallo, més el Real Club Esportiu Espanyol. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que només vol ratificar-se 
en la seva posició respecte a aquest tema, i l’únic que fa és abstenir-se’n.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo i  Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
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 11.- Declarar arbre d’interès local l’exemplar de “Gleditsia 
Triacanthos” acàcia de tres punxes, anomenada l’Acàcia Vella de Can 
Mercader, la qual restarà sotmesa a mesures de protecció especial. 
 
 DICTAMEN 
 
        
 “Vist el Decret 47/88, d’11 de febrer, sobre declaració d’arbres 
d’interès comarcal i local, del Departament d’Agricultura, Ramaderia i Pesca, 
publicat en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya de 4 de març de 
1988,  en el qual es recull que l’administració pública competent podrà 
declarar arbres d’interès comarcal o d’interès local els exemplars que, per la 
seva particularitat científica o per la seva història, per les mides excepcionals 
dins de la seva espècie o per la seva edat, són mereixedors de mesures de 
protecció. 
 
 Atès que l’article 3 de l’esmentat Decret, en el punt 2, recull que la 
declaració dels arbres d’interès local es farà per acord de l’Ajuntament 
corresponent. 
 
 Atès les característiques excepcionals de l’exemplar de Gleditsia 
triacanthos, acàcia de tres punxes, “l’Acàcia Vella de Can Mercader”, que 
s’expliciten en l’informe del Tècnic del Departament de Medi Ambient de 20 de 
març de 2003, així com la fitxa d’arbres singulars elaborada per l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona.  
 
 Vista la proposta aprovada pel Consell de Medi Ambient de declarar 
a l’Acàcia de tres punxes del parc de Can Mercader de Cornellà de Llobregat, 
anomenada l’Acàcia Vella de Can Mercader, arbre d’interès local , i a proposta 
de la Regidora Delegada de Medi Ambient i Sostenibilitat; el President Delegat 
de la Comissió Informativa d’Obres,  Urbanisme, Manteniment i Medi Ambient, 
proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Declarar arbre d’interès local l’exemplar de Gleditsia 
triacanthos, acàcia de tres punxes, anomenada l’Acàcia Vella de Can Mercader 
de Cornellà de Llobregat, la qual restarà sotmesa a mesures de protecció 
especial. 
 
 Segon.- Comunicar el present acord al Departament de Medi 
Ambient de la Generalitat de Catalunya, en compliment d’allò que estableix el 
Decret 47/1988, sobre declaració d’arbres d’interès comarcal i local. 
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 Tercer.- Comunicar el present acord a la Mancomunitat de 
Municipis de l’Àrea Metropolitana de Barcelona com a òrgan competent en el 
finançament del manteniment del Parc de Can Mercader.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la Regidora-Delegada  de l’Àrea de Medi Ambient i 
Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que el tràmit d’aquest expedient s’inicia a proposta de 
l’Àrea Metropolitana quan consideren que és un arbre singular, tal com veieu 
en aquesta fitxa que us he passat, i després de parlar amb els Serveis Tècnics 
de l’Ajuntament i amb el Consell de Medi Ambient, es decideix que realment és 
un arbre que per les seves característiques podria ser aconsellable protegir-lo. 
 
 És un arbre de té 137 anys d’edat, i sobretot té una noblesa 
especial malgrat que alguna de les podes que es van fer antigament l’havien 
afectat bastant. És una espècia molt rara i en aquest moment el que proposem 
és que estigui protegit per ajudar a què no es torni a fer cap poda que sigui 
poc usual i sobretot que es pugui fer la “cirurgia estètica” que calgui, si s’han 
de renovar algunes parts que es pugui fer. 
 
 Aquí teniu tota la informació i, en principi creiem que és un arbre 
que val la pena mantenir-lo per això, per la seva antiguitat i sobretot també 
per les seves característiques.     
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
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Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 12.- Aprovar l’Acta de modificació de les condicions 
econòmiques del conveni de col·laboració entre l’Entitat Metropolitana 
de Serveis Hidràulics i Tractament de Residus i l’Ajuntament de Cornellà 
de Llobregat, en temes d’inspecció i control ambiental per a l’any 2003.  
 
 DICTAMEN 
 
 “Atès que en data 31 de maig de 2000, l’Entitat Metropolitana de 
Serveis Hidràulics i Tractament de Residus i l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, van formalitzar conveni de col·laboració en temes d’inspecció i 
control ambiental. 
 
 Vist l’informe del Tècnic de Medi Ambient i Sostenibilitat de data 19 
de març de 2003, pel qual informa favorablement la continuïtat de la 
col·laboració en aquest àmbit. 
 
  Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures de data 27 de març  de 2003 i 
l’informe de data 15 d’abril de 2003,  sobre la procedència de l’adopció del 
present acord. 
 
 Atès que l’esmentat conveni estableix en la clàusula cinquena la 
pròrroga automàtica de la vigència del conveni per períodes d’un any, llevat 
denúncia, i la revisió dels termes del conveni per acord de les parts.  
 
  Atès l’article 307.2 del Decret 179/1995 de 13 de juny pel que 
s’aprova el Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, pel qual 
s’estableix que mitjançant conveni, una entitat o administració pot gestionar 
un servei de competència d’una altra, sense que aquesta perdi la titularitat. 
 
  Atès que l’adopció del present acord és competència del Ple a 
proposta de la Regidora Delegada de Medi Ambient i Sostenibilitat, el President 
Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment i Medi 
Ambient, proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.-  Aprovar l’Acta de modificació de les condicions 
econòmiques  del Conveni de col·laboració entre l’Entitat Metropolitana de 
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Serveis Hidràulics i Tractament de Residus i l’Ajuntament de Cornellà en 
temes d’inspecció i control ambiental per l’any 2003. 
 
 Segon.- Facultar al senyor Alcalde-President José Montilla Aguilera 
perquè procedeixi a la formalització del present acord. 
 
 Tercer.- Comunicar el present acord a l’Entitat Metropolitana de 
Serveis Hidràulics i Tractament de Residus.   
 
 Quart.- Trametre còpia de l’acord i de l’Acta de modificació de les 
condicions econòmiques del Conveni a la Direcció General d’Administració 
Local del Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya, de 
conformitat amb el que disposa l’article 309 del Reglament d’Obres, Activitats i 
Serveis.” 
  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la Regidora-Delegada  de l’Àrea de Medi Ambient i 
Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que és el mateix contracte que hem tingut altres anys 
amb l’Àrea Metropolitana, i que és el que ens permet entrar en les indústries 
de Cornellà i poder fer la inspecció d’aigües, i una vegada que estem allà 
també es poden observar altres coses que són importants tenir-les en compte. 
 
 L’any passat s’han realitzat 78 inspeccions a 56 empreses diferents, 
d’un llistat que proporciona la mateixa Àrea Metropolitana i que diu que en 
inici són potencialment contaminants. 
 
 És molt important entrar i veure si acompleixen els requisits de 
tenir les aigües separades, les aigües residuals i una depuradora “in situ” 
inicialment, i si tenen altres problemes de les aigües residuals que poden 
produir. 
 
 Creiem que és un conveni que està resultant interessant per a la 
ciutat, perquè ens produeix uns certs guanys perquè aquests paràmetres que 
s’analitzen en el laboratori de l’Ajuntament es paguen a part, o sigui està 
dintre del conveni, i que també ens dóna el coneixement “in situ” de moltes 
indústries que d’altra manera no podríem tenir una fidelitat sobre el que tenen 
que entrar en el seu procés de tractament dels residus i sobretot de les aigües 
residuals. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció dels Grups Municipals d’ERC, EUiA, CiU, IC-V i 
Socialista,  referida al decret del Govern espanyol sobre la determinació 
del nombre d’hores de docència de llengua castellana a l’ensenyament 
primari. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que és de domini públic el decret que ha de regular l’horari 
dels ensenyaments comuns a l’ensenyament primari que incrementa de 2 a 4 
hores les hores lectives de llengua castellana en aquesta etapa educativa. 
 
 Atesa la consideració que l’aplicació d’allò contingut en aquest 
decret suposaria un atemptat a la immersió lingüística en la mesura que les 
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hores d’ensenyament de la llengua catalana restaria molt per sota de les de 
llengua castellana. 
 
 Atès que mantenir la proporció actual significaria haver 
d’augmentar a quatre les hores de docència de llengua catalana, la qual cosa 
provocaria la disminució del currículum d’hores setmanals amb què es 
compta, la qual cosa perjudicaria altres matèries o hauria de comportar un 
augment considerable d’hores lectives.  
 
 Atès que el procés d’immersió lingüística iniciat fa uns anys a 
Cornellà des de l’Ajuntament comptà en tot moment amb el suport actiu  dels 
ensenyants, de les Associacions de Pares i Mares i de les organitzacions que 
els aplega, així com del conjunt de la ciutadania. 
 
 Atès el fet que després dels anys transcorreguts és del tot acceptat 
per tothom el gran avenç en la renovació pedagògica i didàctica dut a terme en 
l’ensenyament primari a la nostra ciutat, un dels estendards del qual ha estat 
l’aplicació de la immersió lingüística. 
 
 Atès que al llarg dels anys en què s’ha dut a terme la immersió 
lingüística, a la nostra ciutat no s’ha esdevingut cap mena de conflicte entre el 
sistema escolar i els progenitors o tutors dels escolars; ans al contrari, 
l’observança del dret a l’aprenentatge de la llengua del país i els resultats 
assolits ha estat un dels elements socialitzadors de la població més valorat pel 
conjunt de la ciutadania. 
 
 Atès que el descens en l’ús de la llengua catalana detectat en 
l’ensenyament secundari i en l’ús social constatat en els darrers anys, tant pel 
que fa a la preponderància dels mitjans de comunicació social en llengua 
castellana com pels canvis demogràfics i socials esdevinguts en els darrers 
anys producte de les noves immigracions, referma la necessitat que els nens i 
nenes de Catalunya adquireixin la llengua catalana des de ben petits. 
 
 Atès que la promulgació d’aquest decret ens demostra que el Govern 
del Estat no ha entès la pluralitat lingüística com una font de riquesa a 
preservar i fomentar, i es torna a imposar sense diàleg mesures relacionades 
amb l’educació, quan el camí a escollir per millorar la qualitat de l’educació 
tindria que ser el destinar més recursos públics i fer un altre política que 
s’allunyi de la imposició i deixi espai al diàleg i al consens. 
 
 Per la qual cosa sol·licitem prendre els següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Manifestar el rebuig del decret emès pel Govern d’Espanya 
regulant les hores lectives de llengua castellana als cursos de primer i segon 
de l’ensenyament primari. 
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 Segon.-  Instar al Consell Escolar Municipal a prendre un acord en 
defensa del sistema actual. 
 
 Tercer.- Instar al Govern de Catalunya a oposar-se fermament a 
allò decretat  pel Govern d’Espanya, mitjançant el recurs i la crida a la 
ciutadania. 
 
 Quart.- Instar als Grups Parlamentaris CiU, PSC, ERC i IC del 
Parlament de Catalunya a oferir una resposta parlamentària que visualitzi 
davant la població de Catalunya  la validesa de l’estat actual de la distribució 
horària lectiva de les llengües catalana i castellana i palesi una actitud de 
rebuig que faci possible aturar aquest atemptat a l’escola catalana. 
 
 Cinquè.- Instar a les associacions municipalistes catalanes a 
pronunciar-se en defensa del sistema actual lliurement acceptat pels 
ciutadans i ciutadanes dels seus municipis, i a  proposar iniciatives que 
sumin esforços a favor d’aturar la voluntat del Partido Popular. 
 
 Sisè.- Donar coneixement d’aquests acords a les direccions i 
claustres de les escoles d’ensenyament primari, tant concertades com 
públiques de la ciutat, a llurs Associacions de Pares i Mares, al conjunt de la 
ciutadania a través dels mitjans de comunicació municipals, als Grups 
Parlamentaris del Parlament de Catalunya, i  a les associacions municipalistes 
catalanes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que volíem demanar que 
per donar major transcendència a la presentació de la Moció, ho fes l’Alcalde o 
la Regidora-Delegada de l'Àrea d'Educació, és a dir que la defensa la fes el 
Govern de la Ciutat. 
 
 A continuació intervé la senyora Cristina Gasull Martínez, com a 
Regidora-Delegada de l'Àrea d'Educació, per manifestar que és una Moció que 
està molt bé que pugui ser compartida per gairebé tots els grups que 
composen aquest plenari, i l’aportació que hem intentat fer, -al menys des del 
meu Grup- a la proposta que havíeu fet, ha sigut matisar i s’ha fet alguna 
aportació. 
 
 Crec que el que aquí es resumeix -i, en tot cas sí que m’agradaria 
que el Sr. Joan Tardà que em sembla que sí que és el “pare de la criatura” en 
la redacció pogués intervenir després-, i s’expressa és un sentit molt general 
de tot el país en relació a la agressió que es fa al sistema educatiu des del 
Govern de l’Estat.  
 
 L’agressió que es fa imposant modificacions no de fons ni de 
millores, sinó simplement d’horaris amb objectius que no sabem molt bé quins 
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són i  amb motius que tampoc podem entendre quins són, i que, per tant, jo 
crec que la ciutadania d’aquest país que defensa el sistema de l’ensenyament 
amb una riquesa i, per tant, compartint la riquesa de la pluralitat lingüística 
s’ha demostrat públicament en contra d’aquesta ampliació d’una llengua en 
detriment absolutament de tot el sistema i de les altres llengües. 
 
 En tot cas em sembla que el sentiment bàsic quan escrivíem tots 
plegats aquí, era expressar el nostre rebuig a la imposició, i en realitat el que 
expressa els acords -que suposo que és el que toca llegir- el primer és 
manifestar el nostre rebuig, el segon és fer participar al Consell Escolar 
Municipal de la nostra ciutat d’aquest rebuig,  i instar al Govern de Catalunya 
-que em sembla que a través de la premsa tots som coneixedors del què 
suposa amb aquesta modificació- a més d’instar als Grups Parlamentaris de 
mostrar-se en contra d’aquesta ampliació, per decret absurd, de dues hores 
més d’una llengua al nostre país, en detriment de les altres i de totes les altres 
assignatures que els infants de primària en aquest moment tenen el dret i 
l’obligació de aprendre. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que ha 
vist que hi ha diferències en les dues mocions, de la primera que es va 
presentar per part d’ERC i la que s’ha presentat després. 
 
 Voldria fer una pregunta a la Regidora d’Ensenyament, i és que em 
digués –per exemple- en el Col·legi l’Areny de Cornellà, quantes hores es fan de 
llengua castellana al dia?, perquè el que posa en el primer punt de la primera 
moció no s’acosta per a res a la realitat de Cornellà, i jo no sé si és “el Pais de 
Alicia  y las Maravillas”, però sens dubte Cornellà no.  
 
 Al Col·legi l’Areny han anat les meves filles, -o sigui que parlo en 
veu pròpia- i solament hi ha una assignatura en castellà, i la Constitució ens 
diu que les dues llengües han de ser tractades per igual, i és per llei, i el 
castellà té el mateix dret.  
 
 De l’única cosa amb la qual estic d’acord completament en aquesta 
Moció i la comparteixo, -i no cal dir que no comparteixo aquestes coses que es 
diuen perquè no són certes- és que a Cornellà no existeix cap problema 
lingüístic, a Cornellà la gent –i espero que per molts anys, en nom d’aqueixa 
llibertat que tots tenim- parli com vulgui, i sens dubte en el moment que hi 
hagi imposicions, i què es pretengui que els comerciants –encara que després 
suposo que es va retirar per mesures electoral- es paguin els cartells que 
tenen a la porta i que obliguin o que  vulguin obligar a fer-ho en la llengua que 
algú vulgui, doncs no cal dir que quan això arribi és que aquí no hi ha 
llibertat. 
 
 Animaria o instaria a què es veiessin aqueixes estadístiques que 
han sortit de la Diputació de Barcelona, en la que ens diuen la realitat de Sant 
Ildefons i de Cornellà, i jo dic que visca la llibertat de la gent, que cadascú fa el 
que vol i aqueixes estadístiques ens diuen el que vol la gent de Cornellà. 



42 

 
 Penso que el català és una llengua bellíssima i  s’ha de procurar que 
els nens la parlin, i soc partidària de què els nens petits la practiquin i la 
parlin, però del que no soc partidària és de què es relegui a un últim terme i es 
vagi de víctima.  
 
 Crec que ha de ser per igual i amb llibertat i que cadascú esculli o 
parli en la llengua que vulgui, ja que totes les imposicions acaben tenint 
aqueixes estadístiques que ens demostren que un 65% de la ciutadania de 
Cornellà continua després de tants anys parlant castellà, i aleshores quan 
alguna cosa s’imposa per lògica es rebutja i penso que aquí hem de parlar 
cadascú com vulgui i en els col·legis s’ha d’ensenyar, però  no es pot deixar a 
segon lloc, perquè la prova la tenim -senyora Gasull- en els nens que diu aquí 
la Moció que els pares no protesten que no hi ha conflicte, i sí que hi ha 
conflicte, i és veritat que  no protesten i opten per agafar als seus nens i 
endur-se’ls de Cornellà i vostè ho sap millor que jo que hi ha un allau de nens 
que no estan en l’ensenyament de Cornellà i que podien estar i que marxen 
tots els dies en autocars a altres col·legis que permeten als pares escollir la 
llengua i que els seus fills tinguin l’educació com vulguin. 
 
 Penso que les imposicions són dolentes, i tant una imposició com 
l’altra, les dues són dolentes, ja que la gent és gran i sap el que ha de fer, i per 
tant, tenint les dues opcions, doncs que cadascú esculli la que vulgui i tot 
l’altre sona a dictadura. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que està d’acord amb la Sra. Espinosa  en què les imposicions són 
dolentes i com sigui que aquí d’entrada es pretén imposar mitjançant un 
decret un determinat currículum, doncs òbviament en aquest cas s’ha de 
rebutjar perquè és una imposició, però, a més, perquè és una imposició que va 
contra l’Autonomia de Catalunya, perquè aquesta no és una Moció en contra 
del castellà, ja que és una Moció a favor del català i en contra de la imposició 
que es vol fer violant allò que preveu en aquest cas l’Estatut d’Autonomia de 
Catalunya, que certament parla de què Catalunya té una llengua pròpia que 
és el català i després una llengua que també és oficial com és el castellà. 
 
 Aquesta no és una Moció en contra del castellà, i no es pot 
argumentar, com s’ha argumentat per l’administració que ha impulsat aquest 
decret, que ja dic que la raó principal de fons és que atempta contra 
l’autonomia i contra la competència plena de la Generalitat, la competència en 
matèria educativa que és una competència recollida en l’Estatut, i no es pot 
argumentar sobre la base de què els xavals i els nens no parlen correctament 
el castellà, i segurament, en part, en algunes escoles això és veritat, però no és 
només el castellà, també és el català i potser també són les matemàtiques, 
però això no té a veure en aquest cas amb l’educació estricta del castellà sinó 
que té a veure amb que segurament l’educació necessita més recursos en el 
nostre país, i segur que amb més recursos els joves dominarien millor el 
castellà, el català, les matemàtiques i l’anglès. 
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 A més això convé posar-ho de relleu: no a aquesta imposició en 
defensa de l’autonomia que està garantida en l’Estatut, que preveu l’Estatut, 
que al seu moment va aprovar l’Assemblea de Parlamentaris i que va aprovar 
les Corts Generals.  
 
 No a un decret que el que pretén és disfressar-se, emparar-se en un 
problema que segurament existeix, però està referit al castellà i a altres 
matèries, i, per tant, en aquest cas, -com sempre- pensar -com s’ha fet en 
altres casos des del govern-, que la solució als problemes és una llei o un 
decret, que si hi ha problemes derivats de la immigració, doncs una llei ho 
arreglarà i després un reglament ho arreglarà, i les lleis i els reglaments i els 
decrets no solucionen per sí mateixos els problemes, i en aquest cas, a més, 
per raons més que òbvies, perquè el problema no és tal, sinó que en aquest 
cas forma part d’una determinada política especialment en els darrers anys i 
d’aquest Ministeri que ha estat l’elaboració de lleis i decrets que fan col·lisió 
amb l’autonomia consagrada en els Estatuts d’Autonomia i en el cas, el nostre 
Estatut d’Autonomia i que serveixen una mica de coartada per a no abordar a 
fons una cosa que segurament el Ministeri sí que hauria d’abordar que és la 
millora real de la qualitat de l’educació, i això vol dir més recursos, no reduir 
les beques, i dir justament allò que en aquest cas no s’ha fet des de 
l’administració central, que és de la que ens estem  referint en aquest moment. 
 
 Per tant no és una Moció contra el castellà, sinó en defensa del 
català i en defensa de l’autonomia de Catalunya.                
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vot en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
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Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, referida als pins i arbres 
centenaris  de la ciutat,  perquè formin part del patrimoni natural i 
històric. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Davant de la propera planificació i urbanització del sector 
Destraleta, tenim la preocupació que els pins de tipus mediterrani que hi ha 
en l’entorn de Can Corts puguin ser eliminats. 
 
 Considerem que els esmentats pins, constituïts per dos grups –un 
de 15 exemplars darrere de l’antic forn del vidre i un altre de molt més 
important, 105 exemplars, que representa el principal grup dels pocs pins 
d’aquest tipus que hi ha en el nostre terme municipal-, mereixerien el mateix 
tractament que es va donar a les palmeres washingtonia, de formar part del 
nostre patrimoni natura i històric. 
 
 D’altra banda, a l’antiga Nubiola-Vilumara hi ha un passeig central 
vorejat per unes fileres d’arbres, alguns dels quals són exemplars centenaris, 
que seria de lamentar que desapareguessin. 
 
 Per tot l’exposat, proposem els següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que els esmentats pins s’incloguin en el Catàleg del 
Patrimoni de Cornellà de Llobregat, amb la decisió de mantenir-los i 
conservar-los de per vida en el mateix lloc. 
 
 Segon.- Que s’estudiï la possibilitat de fer una planificació que 
respecti els esmentats pins, si és necessari, concentrant les edificacions de 
manera que no se’n vegi reduït el sostre inicialment previst. 
 
 Tercer.- Que es miri la possibilitat de mantenir el comentat passeig 
de Vilumara com a tal passeig quan es planifiqui la urbanització que hi està 
prevista.”   
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació de la Moció, manifestant que és 
necessari que els pins que hi ha a l’entorn de Can Corts s’incloguin en el 
Catàleg del Patrimoni de Cornellà, amb la decisió de mantenir-los i conservar-
los de per vida en el mateix lloc. 
 
 Es tracta d’això, res més, i bé, potser vosaltres teniu la idea de què 
sobretot els pins poguessin mantenir-se allà i nosaltres plantegem aquesta 
Moció perquè considerem que és un patrimoni realment interessant que s’ha 
de respectar. 
 
 A continuació intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que m’han de permetre en aquest cas que parli de manera 
particular, ja que m’hagués agradat que aquesta Moció que diuen que serà 
l’última en aquest sentit, votar-la a favor però per desgràcia no ho podrem fer 
així, per dos motius fonamentals, perquè en un apartat et refereixes a una 
propietat estrictament privada i, per tant, una moció no pot prendre una sèrie 
de compromisos que els drets urbanístics d’aprofitament estan consolidats en 
un Pla aprovat per l’Ajuntament i per la Generalitat. 
 
 Per tant, el plantejament d’incloure en el Catàleg aquests elements 
és materialment impossible, però sí que ens podem comprometre -malgrat 
votar en contra de la Moció- a fer un estudi de la viabilitat de poder 
trasplantar alguns d’aquests arbres atesa la seva edat i el seu estat, per tant 
ho mirarem i veurem si es possible trasplantar algun d’aquests arbres. 
 
 El segon compromís que podem prendre és un que ja hem fet en 
estreta col·laboració amb la Regidora-Delegada de Medi Ambient, i és que en 
una altra finca privada d’Almeda, hi havia una sèrie d’arbres que valien la 
pena intentar conservar-los i vam fer un esforç de concertació amb ells i vam 
arribar a un acord, i això mateix, -si et sembla- farem amb els propietaris 
d’aqueixa finca. 
 
 Pel que fa referència a la part de Destraleta, salvarem tot el que 
puguem, com fem sempre. És a dir, cada vegada que podem mantenir una 
sèrie d’arbres o els trasplantem o evitem i solament en últim extrem i amb 
exemplars de poc valor, procedim a tallar-los. 
 
 Per tant, votarem en contra de la Moció amb els compromisos de 
treballar en concret en aqueixa línia i si  em permet el Sr. Alcalde que doni 
una notícia que li agradarà i és que avui, en aquest moment ja estan enceses 
totes les llums fotovoltàiques del Parc d’Alps que s’alimenten amb aqueixa 
energia. 
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 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista senyor Ramon Salabert Parramon. 
 
  Tot seguit pren la paraula la senyora Carmen Romero López, com 
a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que la Moció en principi 
té el sentit en dir que anem a protegir allò que tenim de valor, que té una 
vàlua, i jo diria que en aquest cas, d’aquests pins precisament la informació 
que em va mostrar el company d’EUiA, era una informació sobre la seva 
característica dels anys que tenen i sobre les característiques com a pi 
autòcton d’aquí, ja que sempre ha estat conegut el bosc de Can Corts pels 
seus arbres que tenia i hem anat allà de tota la vida, i penso que quan ell 
demana que es quedin en el mateix lloc doncs té raó, i no per una qüestió 
estètica, sinó perquè com hem considerat altres vegades que era de patrimoni 
la sardana o podia ser el  toc de la campana, doncs penso que això que és 
material i és autèntic i que hi ha 105 exemplars que són tan significatius, 
valdria la pena mirar a veure que és el que es pot conservar per al patrimoni 
de Cornellà, si més no això, intentar negociar amb el propietari que sigui 
perquè suposo que desconeixien  que és una finca privada, però de totes 
maneres crec que el sentit és el de comprometre a qui sigui perquè aquell 
patrimoni es quedi a la Ciutat i sigui de la manera més raonable possible. 
 
  
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Vicenç Badenes i Teixidó. 
 
 
 A continuació pren novament la paraula  el senyor Ignacio Flórez 
Barrón, com a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que no 
entén per què el Sr. Morlanes ha començat a parlar d’un terreny privat i que 
per tant hi ha uns drets i després al final ha comentat que en Destraleta 
estudiarem,  perquè jo crec que després s’ha referit a Vilumara, però ha dit 
Destraleta. 
 
 Crec que les coses si es volen sempre es poden fer d’una manera 
determinada, potser l’altre grup de 14 o 15 és més difícil, però allò és un bosc 
que dins la planificació, ja diem en la Moció que si és precís es vegi la 
possibilitat d’augmentar la densitat d’edificacions en un altre lloc per a 
compensar aqueixa pèrdua, perquè allí no seran actuacions parcials, sinó que 
hi haurà una actuació, una planificació del conjunt i, per tant, hi haurà una 
mena de Junta de Compensació per dir-ho d’alguna manera, o alguna cosa en 
aqueix sentit que permeti traslladar allò que allí hi pogués anar. 
 
 No cal dir que seria de lamentar, -com tantes altres coses que aquí 
hem discutit- que això desaparegués, perquè aquells 105 pins amb l’edat que 
tenen, pretendre que això es traslladarà amb garanties. I, a més, l’important 
també és el lloc, i no és només la importància dels arbres en sí, -que és molta- 
sinó que, a més, això representa allò que era Can Corts, per tant, la veritat és 
que ho continuo mantenint i si dieu que no, doncs bé, no és la primera 
vegada.   
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull 
Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Abstencions: 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal del PSC, senyor Vicenç Badenes i Teixisó, per aplicació del 
que disposa l’article 125 del Reglament Orgànic Municipal. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 Abans de començar l’apartat de precs i preguntes, desgraciadament, 
com és habitual, hem de donar la informació de les dones que durant el mes 
d’abril fins ahir han estat mortes fruit de la violència de gènere, i han sigut un 
total de 7 dones, la qual cosa fa que des del mes de gener al mes d’abril hagin 
estat 26 dones mortes, és a dir, un percentatge molt elevat i crec que ens ha 
de servir no per prendre consciència, òbviament, perquè nosaltres estem 
conscienciats, però sí per treballar perquè aquesta lacra es pugui eradicar de 
la nostra societat.     
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 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Vicenç Badenes i Teixidó. 
 
 
  
 3.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per fer un prec que diu el següent: 
 
 “Donat que l’experiència ens demostra que hi ha una manca de 
respecte dels espais i dels objectes de propietat pública: places, mobiliari, 
zones verds o arbres. 
 
 Donat que ara s’estan arreglant alguns llocs com: la plaça de 
Catalunya i d’altres, en les que hi ha una gran confluència de persones de 
totes les edats, en les que és molt freqüent veure excrements de gossos en 
llocs on la gent passeja o s’asseu.  
 
    Proposem el següent prec: 
 
    Que tant en aquestes places que s’estan reformant com en les que 
ja ho estan com la plaça Campfaso, plaça de l’Església, parcs infantils i moltes 
altres, es col·loquin plaques amb recomanacions perquè la gent respecti les 
plantes, els arbres, el mobiliari i tot allò que és propietat comuna i, 
especialment, que es prohibeixen la presencia de gossos amb placa que digui: 
GOSSOS NO.  
 
 Però a més amés, no només perquè estigui allà fent bonic sinó que 
això es faci complir i, per tot això, amb un caràcter pedagògic demanem que es 
posin indicacions i rètols que la gent vegi que això no és pas una imposició 
sinó que és una cosa que ens beneficia a tots.” 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que desconec quants 
companys i companyes del plenari serem altra vegada aquí, però com que és el 
darrer plenari ordinari –tinc entès que en els extraordinaris no hi ha precs- en 
tot cas volia dir que per als companys que no hi siguem perquè no sortim 
elegits o bé perquè no repeteixin la candidatura, jo diria que tot és 
perfeccionable en aquest vida, però bé, nosaltres crec que hem après i potser 
també hem pogut aportar alguna cosa. 
 
 En tot cas, per respecte als companys que hipotèticament no hi 
seran, demano disculpes que només m’adreci a l’amic i company Ignasi Flórez, 
però jo demano que em deixeu llegir aquest text que no manifesta un 
menysteniment envers als altres companys, sinó que en tot cas ens honora a 
tots, i diu així: 
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 “En nom del Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya  
i de la Secció Local d’ERC de Cornellà de Llobregat, sol·licitem al senyor 
Alcalde que ens permeti fer lectura pública d’unes ratlles curtes d’endreça al 
Regidor Ignacio Flórez Barrón en aquest darrer plenari municipal corresponent 
al període de mandat iniciat en 1999, bo i pregant que s’incorporin a l’Acta de 
la sessió. 
 
 Avui dia 30 d’abril de 2003, en la darrera sessió del Plenari 
Municipal, el Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya, en nom 
del conjunt de l’organització política local, desitja adreçar al Regidor Ignacio 
Flórez Barrón una sincera mostra de reconeixement i d’agraïment.  
 
 Reconeixement a la llarga tasca duta a terme com a regidor, tant 
durant aquests darrers quatre anys com en d’altres ocasions en què tingué 
també l’honor de ser present en el nostre Ajuntament com a càrrec electe. 
 
 Volem manifestar i donar fe pública de fins a quin punt és 
participat aquest reconeixement de dedicació honesta a la seva 
responsabilitat, en les nombroses ocasions en què n’hem sentit tota mena de 
lloances al respecte, a la voluntat i a l’esforç que hi ha esmerçat, provinents 
tant de persones que li eren properes ideològicament, com d’altres de 
pensament ben oposat. 
 
 Més enllà, però, d’aquesta voluntat i capacitat de treball, també 
volem expressar el nostre agraïment pel seu perseverant testimoniatge 
ideològic: rebel·lia política que els anys no han aconseguit de domesticar, 
sensibilitat social envers els més desafavorits de qui se sent membre de la 
classe obrera i compromís admirable de defensa de la llengua catalana durant 
anys i anys. 
 
 És per això que la gent d’Esquerra Republicana de Cornellà el 
sentim d’una manera entranyable i propera, tot desitjant que, fent ús del seu 
tarannà generós vulgui sentir-nos d’igual manera. 
 
 Amic Ignasi: Salut, República i Socialisme.”  
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Sergi Fernández Mesa. 
 
  
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
aquest prec hauria de ser una Moció, però com que entenc que el nostre 
Reglament ens ho prohibeix i he estat una de les persones que més he insistit 
en aquest tema, ho he portat com a prec i m’agradaria que l’Ajuntament de 
Cornellà, atesa la característica que té i l’aportació que ha estat fent des 
d’aquest Ajuntament, dels diners públics cap a Cuba constantment des de fa 
molts anys, m’agradaria que l’Ajuntament de Cornellà tingués l’amabilitat 
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d’aquest prec portar-ho a la pràctica que ja dic que només llegiré allò que es 
pot complir i no ho he fet com a moció pel mateix tema. 
 
 “Davant la situació creada a Cuba com a conseqüència de 
l’arbitrària detenció de més de 70 activistes de drets humans, de l’oposició, de 
gestors del projecte Varela i de periodistes independents i artistes després del 
18 de març passat 
 
 Considerant que les esmentades detencions, única i exclusivament 
es fonamenten en fets com el dissentir de la política oficial imperant a l’illa i de 
practicar el dret a la llibertat d’expressió, des del Partit Popular manifestem i 
agrairíem que des d’aquest Ajuntament es fes el mateix, manifestar la 
solidaritat d’aquest Ajuntament amb el poble Cubà i condemnar l’onada de 
repressió que està tenint lloc a Cuba contra l’oposició democràtica mitjançant 
detencions, judicis, sumaris i fins i tot l’aplicació de la pena de mort.” 
 
 A continuació intervé el Sr. Alcalde, per manifestar que és un prec i 
com sabeu no genera debat ni se sotmet a votació. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que  vol fer lectura d’un 
escrit d’acomiadament, però no sé si correspon fer-ho ara, o no?. 
 
 Intervé en aquest moment el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que aquí hi ha un tema –per entendre’ns- “formal” i altre no tant. 
Tindrem un Ple extraordinari al mes de maig i després tornarem a tenir un Ple 
que serà segurament –si no m’equivoco- el dia 12 de juny, que són dos dies 
abans de la presa de possessió del nou Consistori, i serà un Ple exclusivament 
per a aprovar l’acta, i si el que es vol és que quedi constància en Acta de les 
paraules com ha fet el company Sr. Tardà, s’hauria de fer avui, i si el que es 
vol és simplement transmetre, és a dir, no tant deixar constància per a  la 
història sinó per a les persones presents, no és absolutament necessari que es 
faci avui, però bé, ho deixo a la teva consideració, si vols fer-lo avui tens la 
paraula. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per expressar el següent: 
 
 “Bé, companys i companyes. Aquest és l’últim Ple ordinari en el 
qual participo. Aquest és el final d’una llarga etapa que ha estat apassionant, 
en la que, com cada un de nosaltres, he anat aprenent, de la que m’he endut 
algunes satisfaccions i bastants més decepcions. 
 
  Vull aprofitar l’ocasió per a, en forma de comiat, fer una reflexió en 
veu alta d’allò que per a mi ha suposat aquesta experiència i de les 
preocupacions que m’enduc: 
 
 Hem compartit tasques, cadascú des de la nostra responsabilitat; 
hem debatut, amb més o menys apassionament i hem confrontat els nostres 
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punts de vista, a vegades molt distants, però pel general, llevat comptades 
excepcions, hem sabut imposar el respecte personal i una bona harmonia. 
 
 Per altre part, com sabeu, jo he defensat qüestions que considero de 
vital importància per a això que anomenem una ciutat sostenible i una 
societat compromesa amb el seu desenvolupament i el del seu futur. 
 
 Me’n vaig amb la preocupació de veure que el camí que seguim és 
cada vegada més divergent del que ens hi havia de conduir a aqueixa ciutat i 
societat que abans he apuntat. Aquesta afirmació la faig partint de fets 
concrets que així ho demostren. Aquest ajuntament ha adquirit compromisos 
que són imprescindibles per assolir aqueix final: és firmant de documents i 
acords transcendentals com la Carta de la Ciutat Educadora, la Carta 
d’Aalborg, l’Agenda Local 21, entre d’altres. Repassem-les i veiem quan lluny 
estem, no només de la seva aplicació, sinó del seu esperit. En quin punt estem 
en el desenvolupament i aprofundiment d’una democràcia participativa, en la 
necessitat d’invertir per educar per la Pau, per la Solidaritat i per l’Ecologia; 
quin protagonisme l’hem donat als Consells Sectorials, quins esforços hem fet 
per fer que els nostres joves o la nostra gent gran s’haguessin implicat en la 
defensa de una ciutat neta i acollidora perquè fos estimada i haver-la fet més 
habitable cada dia, entenent-la com la casa comuna de tots i totes, acceptant 
la crítica constructiva com un element imprescindible per a millorar-la. 
 
 Sabeu el benefici que hagués reportat si un esforç com el que s’està 
fent en aquest moment per embellir la ciutat, s’hagués fet de forma 
permanent, per educar per la Pau entre nosaltres i amb el Planeta, per 
ensenyar a la ciutadania a participar i comprometre’s amb  la nostra ciutat i la 
nostra comunitat?. 
 
 Em preocupa que no s’hagi fet un debat a fons per decidir el futur 
de la zona agrícola, sobre si la que volem és una ciutat equilibrada en la que 
hi vagi de la ma les residències, la indústria, els equipaments i una mica 
d’agricultura, en la que no es pensi que l’important és urbanitzar com més 
aviat el poc espai que encara  ens queda. 
  
 Jo sé que per a vosaltres aquestes són manies meves, qüestions 
secundàries, perquè, entre altres coses, els ingressos i inclús els vots que 
reporten, són menyspreables comparats amb els que generaria la seva 
urbanització. 
       
 En fi, no vull que aquest fet deixi entre nosaltres cap ressentiment, 
sinó que  sigui un motiu de reflexió, al temps que us demano que tingueu el 
coratge i la voluntat d’entendre que és possible una altra forma de fer política. 
 
   I us “amenaço” que no us deixaré totalment tranquils, que 
participaré en algun que altre Consell, des del que col·laboraré i seguiré 
reclamant que tinguin un major protagonisme i poder de decisió en els seus 
àmbits corresponents. 
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 Us desitjo el major èxit en la vostra missió, sempre que ho feu en bé 
del present i del futur.” 
    
 Rebeu una salutació cordial.”  
 
 
 A continuació pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que també vol dir unes paraules, tot i que segurament les 
tornaré a repetir, si més no, en part, quan tinguem ocasió d’una manera no 
tan formal, sinó més personal, i no tant perquè quedi constància a l’Acta, i per 
al que digui la història sinó per a transmetre de manera molt especial a les 
persones que no ens acompanyaran en el pròxim Consistori, en tant que no 
figuren a les llistes electorals, i d’altres que no sabem si són o no membres del 
pròxim plenari fins que els ciutadans no diguin les seves preferències i no ho 
podrem saber fins després del dia 25. 
 
 És obvi que avui és l’última oportunitat de fer un comiat formal, en 
alguns casos de companys/es que ens han acompanyat durant molt de temps, 
i jo com us podeu imaginar de manera molt directa, en primer lloc em 
refereixo als companys/es del meu Grup, a Llorenç Luna, Manuel Luque, 
Judith Ibàñez, i Cristina Gasull, però també a companys que no són del meu 
Grup, que no han format part de l’Equip de Govern, però amb els que portem 
molts anys treballant en comú per aquesta Ciutat, algunes vegades coincidint, 
i he de dir que afortunadament són més, i d’altres discrepant, i tot és 
absolutament legítim i és un reflex precisament d’allò que pensa la població i 
una de les essències de la democràcia. 
 
 Per tant, al Sr. Ignacio Flórez i també a dos companys, i un d’ells no 
està present avui, i amb els que he tingut menys tracte per raons de no ser 
membres de l’Equip de Govern i perquè han estat regidors exclusivament 
durant aquesta legislatura, els senyors Alberto García i Antonio Naranjo. 
 
 He de dir que ha estat una satisfacció treballar amb totes les 
persones que ens deixen, i algunes amb les que portem treballant en comú, 
com és el cas de la senyora Judith Ibàñez, que portem 20 anys. I dic que ha 
estat un plaer treballar amb tots, des de la coincidència i des de la 
discrepància. 
 
 També aprofitar per dir que crec que ara que dintre de poc 
començarà la campanya  electoral i que és normalment quan totes les 
formacions polítiques i tots els candidats, -per altra banda com és segurament 
natural- es posen més els punts sobre les is, es fan més balanços de gestió i 
s’insisteix més en les propostes de futur i a on normalment cadascú intenta 
realçar més el seu perfil, i, a vegades perquè això sigui possible es fa realçant 
el teu a costa dels adversaris, per a posar-ho precisament en valor, ja que es 
posen en valor normalment en les campanyes més les discrepàncies que no 
pas les coincidències i segurament això és inevitable. 
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 Avui no voldria posar les discrepàncies sinó les coincidències, ja que 
entre tots els presents en aquest Consistori hi ha hagut més coincidències que 
no pas discrepàncies, si més no des del meu punt de vista.  
 
 Hi ha grans projectes de ciutat en els que en la majoria de les 
vegades ha hagut unanimitat, encara que a vegades no, perquè ja sabem que 
determinats projectes hi ha un Grup que no els ha subscrit per raons molt 
determinades, perquè sense anar més lluny, avui el  Sr. Flórez ens ha tornat a 
recordar un d’ells en concret i em sembla perfecte perquè crec, a més, que 
reflecteix també allò que segurament pensa un sector de la població, que 
tenen aqueixa percepció que reflecteix el Sr. Flórez i que ell hi representa. 
 
 Aprofitar per dir això, que han hagut més coincidències que 
discrepàncies i també que des de l’Alcaldia -i estic segur que és el que pensen 
també els dos grups de Govern-, les coses que s’han fet a Cornellà i, per tant, 
cadascú té una part de responsabilitat i ningú se les podria atribuir en 
exclusiva i bé, jo vull dir-ho aquí, que el Govern no ens atribuïm en exclusiva 
determinades coses que han estat consensuades i que són una mica patrimoni 
del conjunt dels grups aquí presents i que precisament molts d’aquests 
projectes s’han pogut tirar cap endavant d’una manera ràpida –i mira que és 
lent això de l’administració- i aquells que ha sigut el primer mandat ho heu 
patit una mica, és a dir, que a vegades és un suplici veure com projectes que 
tens absolutament clars, els processos són llargs i una cosa és la voluntat i 
una altra la possibilitat de què els mateixos s’executin en els terminis que a 
vegades pensem que serien els convenients. 
 
 Vull agrair el tracte, la relació i l’esforç, que tots, absolutament tots 
hem fet durant aquests quatre anys, per aquesta ciutat, des de les 
coincidències i des de les discrepàncies que sens dubte -com és una de les 
essències de la democràcia- es repetirà, perquè la societat és plural i la 
representació de la societat -en aquest cas en un ajuntament com el nostre- 
seguirà sent plural, i és bo que hi hagin diferents veus, diferents sensibilitats, 
diferents formes de veure les coses i que hi hagi debat i al final si és possible el 
que treballem en el màxim de coses en comú pel bé de la ciutat, doncs bé, 
molt millor. 
 
 I ja dic que tindrem ocasió de fer un comiat menys formal, no aquí 
en el Ple i constant en Acta, però bé també volia dirigir aquestes paraules.         
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-una hores i vint-i-cinc   
minuts, de la qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-
President, juntament amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 


